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Mûködik a hajómalom! Mi építettük!

ÕSZI ÁSZOK
FESZTIVÁL

Ráckeve � 2010. szeptember 18-19.

A vadászok, halászok, borászok, horgászok
és egyéb ászok ünnepe

Szeptember 18. szombat
14.00 Szüreti Felvonulás

Azenét aMagyarországiHarmonikásokEgyesülete biztosít-
ja. Közremûködnek a ráckevei lovasok, kocsisok, valamint a
Kéve és Bokréta Táncegyüttes. Gyülekezés a Mûvelõdési
Központnál 13.30-kor.

20.00 Szüreti Bál
Helyszín: Ács Károly Mûvelõdési Központ. Belépõjegy:
1.500 Ft. Zenél: Cserna Gábor és barátai. Jegyek kaphatók:
Mûvelõdési Központ, Szalay Tüzép, Sutyi és Sasi Pizzéria.

Szeptember 19. vasárnap
7.00 KékDunaWellnessKupaHorgászverseny
9.00 Halászléfõzõ verseny

9.00-tól ARáckevei VeteránMotoros Baráti Körmotorkiállítása
9.00 Kajak-kenu versenyek
10.00 AKincsesGyerekszínház elõadása:KisGömböc
11.30 Horgászverseny eredményhirdetés
14.00 Színpadi bemutatók

néptánc, moderntánc, mazsorett, akrobatikus rock and roll,
Dínomdánom Népzenei Együttes, társastánc, salsatanítás,
gyerekszínház, bohócmûsor.

15.00 Fõzõverseny eredményhirdetés
egész napKistérségi idegenforgalmi börze � TourinformRáckeve

borkóstoló � borvásár, népmûvészeti kirakodóvásár, kisállat
bemutató, kézmûves foglalkozások, ugrálóvár, vadásztársa-
ságok bemutatója
�S halkmormolással kezdte amesét a vénDuna�
A Ránki György és a Volly István Alapfokú
Mûvészetoktatási Intézmény növendékeinek
tûzzománc kiállítása. Az alkotások a Diák-
alkotók VI. Országos Zománcmûvészeti Bien-
náléjára készültek Fodor Piroska mûvészeti
oktató vezetésével.
Helyszín: SzegediKis István sétány
Amûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

Fotó: SabjánGábor Bõvebben a 2-4. oldalon
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�Ráckeve jelképe volt és lett is�

A hajómalom-átadás legszebb pillanatai
(augusztus 19.)

Dr. Kovács József László a hajómalom átadására rendezett tudományos
konferencián. Levezetõ elnök: Jáki Réka néprajzkutató Forognak a hajómalom kerekei

Pitti Katalin operaénekes és Hegedûs Valér zongoramûvész
ünnepi elõadása Szõgyényi Gábor ésWöller István kiosztják az emléklapokat

Dr. Dávid László polgármester köszönetet mond Szõgyényi Gábornak
A gyergyócsomafalvi testvérváros képviselõi, (jobbraMárton László

polgármester) átveszik ajándékaikat

Fotók: DarabontMária, Jáki Réka
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A Ráckevei Molnár Céh Alapítvány
hírei a hajómalomról

Mûködik a hajómalom!
Rovatunk kedves hûséges Olvasói! Örömmel

tudósítunk arról a nagyszerû eseményrõl, ame-
lyet mindannyian vártunk már és augusztus 19-
én Önök is láthatták: a ráckevei hajómalom fel-
támadt poraiból és ismét megindultak a kerekei,
õröli a gabonát a 100 éves technikával elkészült
szerkezetével!
Óriási munka van mögöttünk, de az Önök

nagyvonalú támogatása és segítsége nélkül ez
nem valósulhatott volna meg, ezért mindenki-
nek, aki részt vett benne hálásan köszönjük,
hogy ezt az ügyet velünk együtt fontosnak
tartotta.
Nagyszerû ünnepség keretében került át-

adásra a hajómalom, amelyet még 19-én dél-
elõtt egy komoly szakmai alapokon nyugvó
Tudományos Konferencia elõzött meg a
Régi Városháza dísztermében a Ráckevei
Molnár CéhAlapítvány, Ráckeve Város Ön-
kormányzata, a ráckevei �Árpád� Muzeális
Gyûjtemény és Kiállítóhely, a Magyar Mo-
linológiai Társaság, a Magyar Élelmiszer-
tudományi és Technológiai Egyesület és
Malomipari Szakosztálya rendezésében.
A zsúfolásig megtelt díszteremben nagy

számú érdeklõdõ nézhette meg Szõgyényi
Zita frappánsan és szépen összeállított 6 perces
filmanyagát a ráckevei hajómalom építésérõl,
majd rögtön a film után dr. Dávid LászlóRácke-
veVáros polgármesteremondta el köszöntõjét.
A polgármester örömét és köszönetét fejezte

ki Szõgyényi Gábornak és társainak, a Ráckevei
Molnár Céh tagjainak és a vízimolnár leszárma-
zottaknak, mindenkinek, aki ebben a hatalmas
munkában részt vett, hogy Ráckeve jelképének
tekinthetõ hajómalom megépült, mûködik, így
Ráckeve újabb nemzeti kinccsel, helytörténeti,
néprajzi, ipartörténeti emlékkel, idegenforgalmi
látványossággal gazdagodott.
A tudományos konferencia levezetõ elnöke

Jáki Réka néprajzkutató bevezetõjében ismertet-
te a tanácskozás tudományosságának fontos
alapköveit és felkérte a szakma jeles és országo-
san is elismert képviselõit, szakértõit, hogy tart-
sákmeg elõadásaikat.
Az elõadók és témáik a következõk voltak:

� Dr. Kovács József László
alapító ny. múzeumigazgató:
A ráckevei hajómalmok története

� Dr. Balázs György
aMagyarMolinológiai Társaság elnöke:
Hajómalmok Európában

� Sebõk Tibor
aMalomipariMúzeum (Budapest) vezetõje:
Budapest � az egykori hajómalmok városától

a gõzmalmok városáig

� Dr. Ozsváth GáborDániel
néprajzkutató, örökségvédelmi szakértõ

(Szeged):
Hajómalmok, hajómolnárok és supperek a

Dél-Alföldön

�Dr. Czerny Károly erdõmérnök (Ráckeve):
�Az elsõ hajómalom rekonstrukciós tervezete

1979-80-81.�

�Mohácsi Bugarszki Norbert (Mohács):
Egy újjászületett vízimalom � a Szent-Miklós

malomMohácson

A délután 4 órakor kez-
dõdõ átadóünnepségen
gyönyörû idõben és a dél-
utáni nap simogató fényé-
ben több százan örülhet-
tünk együtt a megindult
hajómalom duruzsolásá-
nak.
Az ünnepséget a Rác-

kevei Molnár Céh Alapít-
vány szervezte, Bukriné
Gyengési Erzsébet és
Szále Zsolt közremûködé-
sével, az eseményeket
Matoricz József színmû-
vész konferálta, fellépett Pitti Katalin operaéne-
kes, Hegedûs Valér zongoramûvész, a Forgatós
Kamara Táncegyüttes és VesztergámMiklós tá-
rogatómûvész.
Miután a ráckevei egyházakképviselõimegál-

dották és megszentelték a hajómalmot, Babarczi
István tiszteletbeli �malomgépésszel� és Wöller
István malomgépésszel, néprajzossal � akinek a
szakértelme nélkül bizony bajban lettünk volna
sokszor �, átadtunk négy kis hajómalommaket-
tet emlékül a Havaria Kft. és a Dr. Köcher Kft.
képviselõinek, Gyergyócsomafalva polgármes-
terének, Márton Lászlónak és Ráckeve Város
mindenkori polgármesterének, valamint egy
megbízólevelet annak a mesternek, aki talán a

legtöbbet dolgozott a hajón: Kis Zsolt aszta-
losnak, akit tiszteletbeli hajómalomasztalos-
nak tituláltak. Megható pillanatok voltak
ezek�
Ezután dr. Dávid László felkísérte a hajó-

malomra Szeredi Lászlónét, az utolsó mol-
nárcéh elnök, Rimer Alajos lányát, aki meg-
koszorúzta a Duna vizét, ezzel is tisztelegve
és emlékezve az egykoron élt vízimolnár
elõdökre.
Még egy nagyszerû baráti gesztusról kell

hírt adnunk! Erre a számunkra rendkívüli
napra idõzítette aRáckeveiDunaBarátiKör,
hogy az ulmi hajók mintájára frissen elké-
szült fahajójávalmellénk ússzon és köszönt-
sönminket bort, búzát és békességet kívánva

barátságuk jeléül. A hajómalomnak virágot és
egy zsák búzát, a molnárnak pedig egy üveg jó
bort ajándékoztak. Szívmelengetõ, jó érzés volt,
köszönjük szépen Detrich Lászlónak és barátai-
nak ezt a nemes baráti biztatást!
Dr. Dávid László polgármesterrel átvágtuk a

nemzeti színû szalagot, majd a ceremóniák után

mindenki megtekinthette a hajómalom belsejét
és az abban megrendezett malomtörténeti kiállí-
tást, amelyet Jáki Réka és Tápai Zoltán készített.
Az érdeklõdõk végigkövethették milyen szak-
szerûen mûködik a 100 éves technológiával az
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õrlés, kezükbe vehették a finom, frissen õrölt
lisztet, megkóstolhatták a belõle készült friss po-
gácsákat.
Este a Ráckevei Molnár Céh Alapítvány 400

vendéget hívott meg egy közös vacsorára, min-
denkit, aki bármilyen segítséget nyújtott a meg-
valósuláshoz, ez akár szellemi, anyagi, vagy fi-
zikai természetû volt. Az egész nap fõvédnöke
dr. HoffmannRózsa Oktatásért felelõs Államtit-
kár aszony volt.
Ezt a napot soha nem felejtjük el, hiszen a

Ráckeve jelképének tekinthetõ hajómalom is-
mét feltámadt, él és mûködik a Szegedi Kis Ist-
ván sétányon, a Kis-Duna partján. Olyan össze-
fogásról és kitartásról tett tanúságot Ráckeve,
amelyre mindannyian büszkék lehetünk, hiszen
évszázados múltunk, õseink iránti tiszteletünk,
hagyományaink, kultúránk ápolása valósul meg
ezzel a mûködõ hajómalommal, amelyet így át
tudunk adni a jövõ nemzedéknek, gyermekeink-
nek. A malom kiállítóhelyként való mûködése
folyamatban van, a minisztériumi engedélyek
iránti kérelmeket beadtuk, de az alapítvány már
lehetõséget nyújt ahhoz, hogy bárkimeglátogas-
sa elõre egyeztetett idõpontban, hogy csoportos
látogatókat is fogadhassunk, szakmai bemutató-
kat is tarthassunk.
További információkért a 06-20-934-5333 te-

lefonszámon Szõgyényi Gábornál és a 06-24-
519-035 telefonszámon, az �Árpád� Muzeális

Gyûjtemény és Kiállítóhelyen lehet érdeklõdni
munkaidõben.
A konferencián elhangzott: valamikor Euró-

pában több ezer hajómalom mûködött a folyó-
kon, Magyarországon pedig még a 20. század
elején, a folyók szabályozás elõtt is több százat
tartottak nyilván.
Jelenleg Európában is csak egy hajómalom

mûködik Ausztriában a Murán, többet skanze-
nekben, szabadtéri múzeumokban ugyan felállí-
tottak, de csak látványként szolgálnak.
Hazánkban az utolsó mûködõ hajómalom

Ráckevén a Gyurcsik malom volt az 1950-es
évekig, ésma, 2010-ben az elsõ és egyetlen ami
újonnan megépített, rekonstruált gyönyörû rác-
kevei hajómalmunk!
Örüljünk együtt neki, vigyázzunk rá és õrizzük

meg az utánunk következõ nemzedékeknek is!
Ehavi támogatóink:
Hegyi Imréné és családjaPostaközi apartmanok

Ráckeve
Végh Ferencné Postaközi apartmanok
és családja Ráckeve

Ifj. Vég Ferenc Ráckeve
Gyengési Antal Ráckeve
Taligás Sándor Ráckeve
Kocalik Ferenc Makád
Ifj. Kocalik Ferenc Makád
Agócs Zoltán Ráckeve
Kirtner István Ráckeve, Táncsics út

Krepsz Imréné Ráckeve, Sallai utca
Takács András MikrothermKft.
Orosz Károly Ráckeve
Erdõs László Ráckeve
Erdõs Bálint Ráckeve
Petre Béla Ráckeve
Rátkai Antal Ráckeve
Gyengési Lajosné Ráckeve
Id. Csömöri János Ráckeve, kötélgyártó

mester
Balázs István Ráckeve
Taligás Szilvia Ráckeve, R.V.

Dunapékség
Fóris László Ráckeve, R.V.

Dunapékség
Taligás Sándorné Ráckeve, R.V.
szül.: CsernaMargit Dunapékség

ViskiGyörgyné Ráckeve,MesterkerBt.
Végh István és felesége Ráckeve

Köszönet az Ipari Park Kft. dolgozóinak a
szép és pontos munkáért, valamint vezetõjének
Levendovszki Tihamérnak a szervezésért.

A Ráckevei Molnár Céh Alapítvány megkö-
szöni Jáki Rékának azÁrpádMúzeum igazgató-
jának a konferencia levezetését.

SzõgyényiGábor
ARáckeveiMolnárCéh elnöke

Fotók: DarabontMária, Jáki Réka



Igen, álom, de valóságtartalommal. Kedves
barátság alakult ki Erzsikével Ráckevérõl, aki
elõször egy templomi koncertre hívott meg Ad-
vent idejében Ráckevére. Azóta is sok szálon
megmaradt a barátság és mindig öröm hallani a
tiszta hangját.
Ma három hónapja autóbaleset ért. Sarok-

csonttörés! Erzsike keresett, hogy szeretnének
meghívni Ráckevére, most nem egy teljes estre,
hanem egy ünnepségen kéne dalolnom, mert
malomavatás lesz!Malomavatás?Mit is énekel-
jek én egymalomavatáson?
Elmondtam ötleteimet, hiszen amint elmesél-

te Erzsike mennyi és hány ember szeretetteljes
áldozatvállalásából épül-szépül ez a malom, ne-
kem rögtön az jutott eszembe, hogy mind áldas-
sanak, akik emlékeznek az egykor
mûködõ malomra, mely az élet volt
maga, és az elpusztultat újjáélesztik,
azok csak településüket nagyon sze-
retõ emberek lehetnek. A közért
tesznek, hiszen �Egymásért szület-
tünk�.
Erkel Ferenc Honfi imája volt a

másik, mely lelkembõl odakívánko-
zott. Több okból. Erkel év van, Erkel
Ferenc születésének 200. évfordu-
lója. Elsõ nemzeti zeneszerzõnknek
is tiszteletet adva � azon mûvébõl,
melyet oly sok éven át énekeltem a
Magyar Állami Operaházban, a
Bánk bánból, a Bánk bán elsõ felvo-
nás fináléja, és Melinda szólama is
az átirat dallama, Áldd meg Isten,
Álddmeg e hont! � és természetesen
Ráckevét is, ahol ilyen, az egész településnek
örömet adó álom valaki fejébõl kipattant és
megvalósult!
Erzsikének volt egy ötlete, az Estharang címû

dalt ismerem-e? Bevallom, nem ismertem, de
megígértem, megszerzem én egy jó baráttól,
Pásztorka Sándortól. Úgy is történt. Sándor kol-
léganõje, Gránát Zsuzsa el is küldte nekem a
dalt, akkor még ágyban feküdtem, mert a jobb
lábamat felpárnázva kellett tartani nyolc héten
át. Tolókocsiban két templomi koncertet énekel-
tem, ahova odavitt egy barátnõm és ülve tudtam
énekelni, mert a hangomra voltak kíváncsiak.
Amikor Erzsike felkérésére igent mondtam

még nem tudtam, milyen módon, de azt tudtam,
hogy ott leszek.

Az ünnepségre már se tolókocsi, se mankó
nem volt velem, a saját lábamon, lassan, de sza-
bályos lépésekkel, önállóan tudtam haladni, bár
egy kedves úriember mindig segítségét ajánlot-
ta, Õ ott, Ráckevén a polgármester. A polgár-
mester adta a karját a produkció után, amikor
visszasétáltam a helyemre, ahol Erzsike mellett

ültem. Erzsike külön kérése volt, hogy az elsõ
sorban, a díszvendégek sorában üljek. Pályám
során megszoktam, hogy az ember a produk-
cióra jön elõ és kimegy, de itt olyan más volt a
légkör, oly családias szinte, és meg kell valla-
nom, ilyenkor van az elõadónak a legnehezebb
dolga. Mert koncentrálni kell, és annyi minden
elveszi a figyelem fókuszát, a magadra való fi-
gyelem fókuszát.Mert másokat figyel az ember,
részt vesz az ünnepségben, ahovámeghívták.

Mintha amesében jártam volna. Az egész na-
pot áldás kísérte. A Duna méltóságteljes volt.
Ragyogott a nap, amint a lelkek is, az enyémmel
együtt, mert egy álom megvalósult! Dr. Dávid
László ünnepi beszéde már a boldog megható-

dottságot váltotta ki mindannyiónkból, mert az
elkészült,mûködõmalomelõtt hangzott el, a há-
la és tiszta öröm hangjaitól átitatva, meg egy ki-
csit, mint aki az Atyja ennek a városnak. Dr.
Kovács József, Ráckeve elsõ múzeumigazgató-
jának ünnepi beszéde is mindannyiónkat elgon-
dolkodtatott. Ott volt
Gyergyócsomafalva pol-
gármestere is, hiszen
Ráckeve testvérvárosa,
és a malomhoz nyújtott
segítséget. Matoricz Jó-
zsef amikor elmondta
Rab Zsuzsa Vízimal-
mok címû versét, a vízi-
malom, ott, mögötte
csak helyeselt. Könnye-
kig hatódtam, amikor a
polgármester egy mol-
nár leszármazott, Szere-
diné Rimer Krisztinát, a
köztiszteletnek örvendõ
gyönyörû idõs hölgyet
felkísérte a Malomra és

koszorút helyeztek a Dunára emlékezvén amol-
nár családokra, melyek az éltetõ kenyeret adták
a településnek, s közbe a helybéli énekkar a
molnárfohászt dalolta. Mind megannyi emléket
odahozva minden lélek ünnepelt. Megvalósult
az adakozásból, a múltat tisztelõ és azt a mába
átvinni képes szorgos emberek akarásából, mert
sokan értették meg, amit tenniük kell, és véghez
is vitték.Milyen jó volt eztmegélni!Amúltból a
jelenbe vinni azt, ami a jövendõnek megmarad,
ez volt Kodály Zoltán vezérgondolata is népda-
laink gyûjtésével, ezt éltem meg másként Rác-
kevén. A tönkrement, ám sokat szolgált, a hábo-
rú után életet adó, KENYERETADÓ vízima-
lom újjáélesztése Szõgyényi Gábor fejében szü-
letettmeg és segítõi számosan voltak amegvaló-

sításhoz. Az elõkészületekhez és a
konkrét építõ munkához. Mindnek
megköszönte az együttmûködést. A
Dunán pedig megérkezett a Duna
Baráti Kör hajója ésmeghozta az el-
sõ zsák búzát õrlésre! A vízimalom
megkezdhette munkáját.

Megnéztem a vízimalmot én is.
Elámultam micsoda szerkezet és
micsoda öröm azt jól kezelni és az-
zal szolgálni. Amikor sétáltunk a
tornateremhez a vacsorára hallottam
egy mondatfoszlányt... Azért annak
idején nem az áram mûködtette a
malmot, hanem jó mélyre be kellett
menni a Dunán és csak a Duna ví-
zére lehetett számítani. Ki tudja?
Megélhetünk még olyan idõt, hogy

ismét a Dunára számítunk és a jó molnár embe-
rekre, mert kenyér nélkül nincs élet.

Nagy megtiszteltetés volt, hogy ott lehettem.
Köszönöm ameghívást.Megéltem egy csodát.

Pitti Katalin

2010. szeptember 5

hh aa jj óómmaa ll oomm hhaa gg yy oommáánn yy hh aa jj óómmaa ll oomm  

Ráckevei álom
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A képviselõ-testület augusztus 5-én a nyári
szünet ellenére ismét rendkívüli testületi ülést
tartott.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete a fogászati alapellátás zavartalan
biztosítása érdekében felkérte a jegyzõt és a ren-
delõintézet igazgatóját, hogy közösen készít-
senek elõzetes költségbecslést az I. épület illetve
a �Kék ház� átépítési munkálatai vonatkozásá-
ban, és azt a szeptemberi testületi ülésre terjesz-
szék elõ.

***
A testület úgy döntött, hogy nem veti el a Tó-

kert 8 ha terület hasznosítására projektcég ala-
pítására szolgáló cég létrehozásának gondola-
tát, azonban az eddig elkészített anyag elsõsor-
ban jogi szempontból pontosításra szorul. A kép-
viselõ-testület felkéri a munkacsoport tagjait,
hogy dr. Kiss György és dr. Pusztai Attila jogá-
szok bevonásával folytassák továbbmunkájukat.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete úgy határozott, hogy a Pest Megyei
Önkormányzat fenntartásában lévõ ráckevei
Ady Endre Gimnázium hat évfolyamos osztá-
lyainak mûködtetéséhez a jelenlegi anyagi hely-
zetében hozzájárulni nem tud.
A testület � az arányos teherviselés érdekében

� ismételten javasolta Pest Megye Önkormány-
zatának, hogy kezdeményezze valamennyi érin-
tett település önkormányzatánál a mûködtetés-
hez tanulói arányban történõ hozzájárulást.

***
A képviselõ-testület úgy döntött, hogy a Rác-

kevei Molnár Céh Alapítványnak a Hajómalom
megépítésével kapcsolatos költségek fedezése
céljából 2.000.000 forint visszatérítendõ anyagi
támogatást biztosít, azzal a feltétellel, hogy a
Molnár Céh Alapítvány a tûzvédelemmel kap-
csolatban a helyi tûzoltóparancsnok szakvéle-
ményét kérje ki.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a Vasuta

Zrt.-vel folytatott tárgyalásról szóló tájékoztatást
elfogadta.

***
A képviselõ-testület a járda- és gyalogátkelõ-

helyek építésére kiírt pályázatot érvényesnek
nyilvánította. A járda kiépítésével az ajánlatte-
võk közül a VIDÁK ÉP Kft.-t bízta meg. A gya-
logátkelõhely építésére adott árajánlatok

összességükben a rendelkezésre álló forrást
meghaladják, ezért a testület kéri az összeg egy-
ségenkénti (zebránkénti) megbontását és dön-
tésre történõ ismételt elõterjesztését.
A testület felhatalmazta a polgármestert,

hogy az engedélyezés megérkezését követõen, a
járda kivitelezési munkáinak elvégzésére a nyer-
tes pályázóval kössön szerzõdést.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képvise-

lõ-testülete az OTP Bank Nyrt.-vel kötött folyó-
számla hitelkeret módosításáról döntött, mely-
nek értelmében a rendelkezésre biztosított keret-
összeget 30 millió forinttal megemeli. A hitel-
szerzõdés elõkészítésére, a hiteligény benyújtá-
sára és a hitelszerzõdés aláírására felhatalmazta
a polgármestert.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete zárt ülé-

sen tárgyalta a Tókert Projekt Kft.-vel folytatott
tárgyalásokat és aHelyi Választási Bizottsággal
kapcsolatos (tagok, póttagok, kisebbség stb.) ha-
tározatokat.

***
A testület soron következõ testületi ülését

2010. szeptember 18-án tartja.
Jáki Réka

A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a
www.rackeve.hu oldalon olvasható.

Testület i
ülés

2010. augusztus 17-én került sor a Régi Vá-
rosháza dísztermében a Ráckeve, Gábor Áron u.
� Rákóczi u. � Báthory u. � Árpád u. és
térsége csapadékvíz-elvezetése címû
KMOP-3.3.1/B-2008-0005 azonosító szá-
mú beruházás üzembe helyezési, projekt-
záró ünnepségére.
Az ünnepségen dr. Dávid László, Rác-

keve város polgármestere köszöntötte a
megjelenteket és kifejezte örömét, hogy ez
az új beruházásmegvalósult, amely a nyá-
ri nagy esõzések alatt már meg is mutatta,
mennyire hasznos és jó munka volt, hi-
szen tökéletesenmûködtek a csapadékvíz-
elvezetõk, sehol nem öntötte el az utcákat
a sok esõvíz. A polgármester megköszön-
te a pályázatíró cégnek, a kivitelezõnek, Jónás
Péter ügyvezetõnek (JÓ-ÉP Kft.) a támogató
közremûködõ szervezetének, a Pro-Régió Kft.-
nek és Ihász Tibor projektmenedzsernek az
összehangolt, precíz, alaposmunkát.
Ihász Tibor beszámolt részletesen a projekt-

rõl, a pályázatírástól a megvalósulásig eltelt idõ-
szakról. Elmondta, hogy a beruházás során kb.
2800 méter csapadékvíz-elvezetõt építettek ki,
ebbõl kb. 1500 méter a zárt, föld alatti vasbeton
szerkezet, 1200 méter az ún. nyílt árok, kapube-
járókkal, lefedésekkel, és kb. 100 méter a nyo-
mott rendszer. A beruházás a Ráckeve, Gábor

Áron u. � Rákóczi u. � Báthory u. � Árpád u.,
Bajcsy-Zsilinszky út, Legelõ sor és térségében
valósult meg, de hatásában ennél nagyobb �
emelte ki a projekt vezetõje �, hiszen a város-
központig terjed az új rendszer leszívó hatása,
ugyanis a Móricz Zsigmond utca, Ady Endre

utca egyes szakaszai is belecsatlakoznak. Szük-
séges volt a városban a Rákóczi út � Hunyadi út
közötti feltáratlan szakasz � aholmost a Báthory
utcát is megnyitotta a város � lecsapolása, mert
mély építésû terület, beépítésre alkalmatlan volt,
de a városnak az az irányelve, hogy elsõsorban a
be nem épített belterületi részeket favorizálja az

intenzívebb település-fejlesztés érdekében.
Az egész beruházás bruttó 178 962 275

forintba került, ebbõl 145 862 821 forint
volt az Új Magyarország Fejlesztési Terv
keretében elnyert támogatás. A kivitelezõ
nyilvános közbeszerzési eljárással került
kiválasztásra. A szerzõdéskötés feltételeit,
mint megrendelõ, az önkormányzat diktál-
ta, és bizonyos feltételek elfogadása után a
legalacsonyabb ár szerint került kiválasz-
tásra a kivitelezõ, a ráckevei székhelyû
JÓÉP-Kft.
A rendszer jól vizsgázott � hangsúlyoz-

ta Ihász Tibor, majd megköszönte min-
denkinek amunkáját, és a jelenlévõkkel együtt a
helyszínre kivonulva, átvágták az átadást
ünnepélyesen is jelképezõ nemzetiszínû sza-
lagot és felhelyezték az Új Magyarország
Fejlesztési Terv emlékeztetõ tábláját.

Jáki Réka

Újabb pályázati sikerek

Csapadékvíz-elvezetés megvalósulása Ráckevén (tudósítás)
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HelyiVálasztásiBizottságTagjai
Dr.Molnár Erika elnök
Viski Gyula elnökhelyettes
CsernákErzsébet választott tag
HELYIVÁLASZTÁSI IRODA
Dr.Kiss László vezetõ
MesternéVeszeliMária helyettes
TakácsnéWadle Judit informatikus
Elérhetõségek:
2300Ráckeve, Szent István tér 4.
Telefon: 06-24-523-333
Fax: 06-24-422-521
E-mail: rackeve@rackeve.hu

***
Nyilvántartásba vett polgármesterjelöltek

Ráckeve (2010. szeptember 1-ig)
Jelölt neve Jelölõ szervezet
Dr. Dávid László Fidesz � Magyar Polgári

Szövetség / Keresztényde-
mokrata Néppárt

Horváth Attila Független
Szadai József Független

Jelöltet bejelenteni 2010. szeptember 3-án (pén-
teken) 16.00 óráig lehet. A jelöltek nyilvántartásba
vételét figyelemmel kísérhetik awww.valasztas.hu
internetes oldalon.

Nyilvántartásba vett egyéni listás települési önkormányzati képviselõjelöltek
Ráckeve (2010. szeptember 1-ig)

Jelölt neve Jelölõ szervezet
Agócs Zoltán Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Dr. Bécsiné BodóKatalin Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Bodor László Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Bõcze Bernadett Független
Bukovszky István Magyar Szocialista Párt
Bukriné Gyengési Erzsébet Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Deák Tibor Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Feith János Független
Fodor Piroska Független
Dr. Haraszti Lajos Kereszténydemokrata Néppárt
Kiss László Zsolt Magyar Szocialista Párt
Kovács Gyula Magyar Szocialista Párt
LakiMáriaMagdolna Független
Matics Istvánné Független
Moharos László Független
Dr. NagyKlára Kereszténydemokrata Néppárt
PappGergely Magyar Szocialista Párt
Papp László Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Simsik Zsuzsanna Kereszténydemokrata Néppárt
Szadai József Független
Szále Zsolt Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt
Szanyó IstvánMihály Független
Dr. VonaViktor Fidesz �Magyar Polgári Szövetség / Kereszténydemokrata Néppárt

Jelöltet bejelenteni 2010. szeptember 3-án (pénteken) 16.00 óráig lehet. A jelöltek nyilvántartásba
vételét figyelemmel kísérhetik a www.valasztas.hu internetes oldalon.

***
Nyilvántartásba vett kisebbségi önkormányzati képviselõjelöltek

Ráckeve (2010. szeptember 1-ig)
Jelölt neve Jelölõ szervezet Kisebbség
Dr. ÁsinMagdolna Magyarországi Bolgárok Egyesülete Bolgár
Oláh Imre Magyarországi Bolgárok Egyesülete Bolgár
Peeff István Magyarországi Bolgárok Egyesülete Bolgár
TanevViktória Alexandra Magyarországi Bolgárok Egyesülete Bolgár
Jakab Zsuzsanna MCF aMagyarországi CigányokOrszágos Fóruma Cigány
Kovács Gyula MCF aMagyarországi CigányokOrszágos Fóruma Cigány
Kun János MCF aMagyarországi CigányokOrszágos Fóruma Cigány
Rostás Jenõ MCF aMagyarországi CigányokOrszágos Fóruma Cigány
Kirchner István ÉszakMagyarországi Német Önkormányzatok Szövetsége Német
LevendovszkyTihamérSándorÉszakMagyarországi Német Önkormányzatok Szövetsége Német
Dr. NagyKlára ÉszakMagyarországi Német Önkormányzatok Szövetsége Német
Solti János ÉszakMagyarországi Német Önkormányzatok Szövetsége Német
Szále Zsolt Dénes ÉszakMagyarországi Német Önkormányzatok Szövetsége Német
Felhalmi Ljubica Nemzetiségi HagyományõrzõKulturális Egyesület Szerb
Felhalminé Radivoj PerszidaNemzetiségi HagyományõrzõKulturális Egyesület Szerb
VégBálintné Nemzetiségi HagyományõrzõKulturális Egyesület Szerb
VégDusánka Nemzetiségi HagyományõrzõKulturális Egyesület Szerb

Jelöltet bejelenteni 2010. szeptember 3-án (pénteken) 16.00 óráig lehet. A jelöltek nyilvántartásba
vételét figyelemmel kísérhetik a www.valasztas.hu internetes oldalon.

Önkormányzati választás 2010. október 3. Változás a helyi iparûzési
adó (HIPA)-nál!

Tájékoztatjuk a tisztelt adóalanyokat, hogy a
helyi iparûzési adó (HIPA) 2010. II. félévi
ADÓELÕLEG befizetési határideje

2010. szeptember 15-e,

amelyetRáckeveVárosÖnkormányzat ipar-
ûzési adó számla (11742070-15393238-
03540000) javára kell befizetni.

A korábbi tájékoztatással ellentétben nem az
APEH számlájára kell megfizetni az elõleget. A
helyi iparûzési adóval kapcsolatos egyes törvé-
nyek módosításáról szóló 2010. évi LVII. tör-
vény alapján a helyi adók ügyében 2010. június
29-tõl az önkormányzati adóhatóság jár el ismét.
A HIPA június 29-ével az állami adóhatóságtól
visszakerül a helyi önkormányzati adóhatóság-
hoz.
A befizetést a 2009. évrõl benyújtott adóbe-

vallásban kitöltöttek szerint kell teljesíteni. Az
adócsoport számla egyenlegértesítést postáz � a
korábbi évek gyakorlata szerint � augusztus-
szeptember hónapban.

Tájékoztatjuk továbbá az adóalanyokat, hogy
a 2010. évi bevallási nyomtatvány, az iparûzési
adóelõleg kiegészítésére vonatkozó bevallási
nyomtatvány, és az új bejelentkezési nyomtat-
vány a honlapról letölthetõ (www.rackeve.hu).
A záró bevallásokat, a kezdõ vállalkozók be-

jelentkezését szintén az önkormányzati adóható-
sághoz kell benyújtani 2010. június 29. óta.

***

TÁ J ÉKOZTATÁS

Tájékoztatjuk a Tisztelt Adófizetõket, hogy a
2010. II. félévi helyi adó (építmény, iparûzé-

si) és a gépjármûadó késedelmi-pótlékmentes
befizetési határideje:

2010. szeptember 15.

Az adócsoport a számla egyenlegértesítése-
ket postázza.
Felhívjuk a Tisztelt Adófizetõk figyelmét,

hogy késedelmes fizetés esetén késedelmi pótlé-
kot kell felszámolni.
Tájékoztatjuk továbbá a számla vezetésére

kötelezetteket (pl.: társas vállalkozások� kft.,
bt., stb.), hogy a befizetéseket átutalással szíves-
kedjenek teljesíteni az értesítésen megjelölt
számlaszámra.

Polgármesteri Hivatal
Pénzügyi Iroda
Adócsoportja

06(24)523-304, 523-305
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Újabb turisztikai látványossággal bõvült a
Csepel-sziget: egy középkori lovagi csarnok-
kal Szigethalmon. A látványosság a ráckevei
idegenforgalom helyzetére is hatással lehet.
Az ügyben már megtörtént a kapcsolatfelvé-
tel az intézményt mûködtetõ Õskultúra Ala-
pítvány, valamint a Csepel-sziget és Környé-
ke Kistérségi Turisztikai Klaszter vezetõje,
Farkas József között.
Több éves elõkészítõ munka után idén július-

tól múzeumi nyitva tartással hivatalosan meg-
kezdte mûködését a szigethalmi Emese park. A
szigethalmi önkormányzat tulajdonát képezõ 12
hektáros terület különös világot rejt: egy X-XI.
századi várispánságot, annak csaknem minden
jellegzetességével együtt.
A Közép-magyarországi Operatív Program

több mint 100 M forintos támogatásának kö-
szönhetõen ennek középponti eleme lett az a
mintegy 1000 nm-es, korábban harcjármûvek
tárolására kialakított betoncsarnok, amely az át-
alakítást követõen nyolcszáz-ezer évvel röpít
visszaminket az idõben.
Az átépítés során az épület kívül-belül közép-

kori jelleget kapott, a betonfalakat sóskúti mész-

kõvel takarták, a tartószerkezetek román kori
oszlopokká nemesedtek, miközben a modern
kor elvárásainak (pl. tûzvédelem, szigetelés,
mozgássérültek által támasztott igények) is
megfelelnek. A lovagi csarnok közepén nagy
bemutatótér van, amelynek közepén 4 nm-es
mozaik színesíti a teret, ahol az elõadások zajla-
nak.Anézõk a földszinti rönkpadokról figyelhe-
tik az eseményeket, míg az ülõhelyek fölött ga-
lériát alakítottak ki.
Az épület egyik érdekessége, hogy a kétszin-

tes nézõtér kifelé ismegépült, így egyszerre akár
két helyszínen, a csarnokon belül, illetve a lo-
vagterem elõtti nagy küzdõtéren is lehetnek lát-
ványosságok.
Az épület a lovagi tornák, íjászbemutatók, kö-

zépkori mutatványosok felvonultatása stb. mel-
lett idõszakos és állandó kiállítások tartását is le-
hetõvé teszi. Így a látogatók közelrõl is megte-
kinthetik eleink fegyverzetét, ruháit, használati
eszközeit, amelyeket a parkban személyesen is
kipróbálhatnak.
Az épület átalakítása nagyságrendi minõségi

változást hozott az intézmény életébe, amelynek
területén már eddig is számos látnivaló akadt.

Az Emese parkot mûködtetõ Õskultúra Alapít-
vány tagjai által épített földkunyhó, nagyjurta,
karámok, hajó, az õshonos állatok, a rendezvé-
nyekre felállított száz sátrak s a változatos prog-
ramokmár eddig is sok látogatót vonzottak, de a
mûködésre a szezonalitás nyomta rá bélyegét.
A lovagterem azonban 2010 nyarától lehetõ-

vé teszi a park egész éves nyitva tartását, hiszen
ezentúl a hideg, esõs napokban is fûthetõ, fedett,
nagy közösségi tér áll az érdeklõdõk rendelkezé-
sére.
A park építése ezzel még nem zárult le. Egy

újabbKMOP-pályázatnak köszönhetõen a lova-
gi csarnokmellé az elkövetkezõ évben középko-
ri mûhelyek épülnek, az egyik kiszáradt tározót
pedig szigetelik, majd feltöltik, ahol a látogatók
a középkori vízi élet használati tárgyait tekinthe-
tikmeg, illetve az alapítvány tagjai által készített
korabeli hajókon csónakázhatnak a tavon.
Az Emese park üzemeltetõi pár éves távlat-

ban évi 20 000 látogatóval számolnak. Céljuk,
hogy e turisztikai fellendülésnek a Csepel-sziget
más települései, így a szépmûemléki környezet-
tel és a térségben élénk idegenforgalommal bíró
Ráckeve is haszonélvezõi lehessenek.
Az Emese park hétfõ kivételével minden nap

délelõtt 10 órától délután 4-ig látogatható.
Vereczkei Zoltán

Az emberek viselkedési kultúrájának, meg-
rögzött szokásainak megváltoztatása nehéz és
hosszadalmas folyamat. Különösen igaz ez a
különbözõ eredetû hulladékok � így az elektro-
mos és elektronikai hulladékok � nem megfele-
lõ helyre történõ helyezésére is.
A lakossági szemléletformálás és a szelektív

begyûjtés ösztönzése érdekében indított, úgyne-
vezett e+e gyûjtõnapok kézzelfogható ered-
ményt, évrõl évre növekvõ e-hulladék mennyi-
séget mutatnak.
Az Electro-Coord Magyarország Nonpro-

fit Kft. és Ráckeve Önkormányzata közös
kezdeményezésére, a környezettudatos gondol-
kodásra ösztönözve, a lakosság körében felesle-
gessé vált elektronikai hulladék (e-hulladék)
szervezett begyûjtését kívánja � az elõzõ évhez
hasonlóan � megvalósítani városunkban. A ki-
jelölt gyûjtõponton az Electro-Coord Magyar-
ország konténerei és munkatársai � térítésmen-
tesen � fogadják lakosainktól az elhasznált,
üzemképtelen, kidobásra szánt � egykor elektro-
mos árammal mûködött � kizárólag háztartási
elektromos készülékeket.

Mikor? 2010. október 16-án,
szombaton 9.00 - 15.00 óráig.
Hol? Ráckeve, Polgármesteri

Hivatal elõtt kijelölt területen.
Mi tartozik az elektronikai hulladékok

körébe?

� kis háztartási gépek (pl. hajszárító, vasaló,
kenyérpirító)
� nagy háztartási gépek (pl. hûtõgép,

mosógép, bojler, villanytûzhely)
� barkácsgépek (pl. fúrógép, hegesztõ trafó,

fûnyíró gép)
� szórakoztató elektronika (pl. TV, video,

DVD-lejátszó, hi-fi)
� számítógép, monitor
� fénycsövek, kompakt izzók, lámpatestek.
Szelektív gyûjtésük fontos, mert feldolgozás

elõtt el kell távolítani számos, a környezetre kü-
lönösen veszélyes, rákkeltõ és csak speciálisan
kezelhetõ anyagokat (pl. higany, azbeszt, bróm-
tartalmúmûanyagok).
Az akció napján összegyûjtött e-hulladékot

az Electro-Coord Magyarország Nonprofit Kft.
országos begyûjtõ hálózata juttatja el a feldolgo-
zó üzemekbe, ahol az Európai Unió elõírásainak
megfelelõen feldolgozzák, és a kinyertmásodla-
gos nyersanyagokat 80-85%-ban visszaforgat-
ják az ipari termelés körforgásába.
Felhívjuk figyelmüket, hogy a gyûjtés ház-

tartási mennyiségre vonatkozik (néhány da-
rab/háztartás). Gazdasági társaságoktól, cé-
gektõl, vállalkozásoktól, közintézményektõl
nem állmódunkban e-hulladékot átvenni.
A mi felelõsségünk is, hogy ne növeljük to-

vább az egyre nagyobbméreteket öltõ hulladék-
hegyeket, kérjük tegyen Ön is Ráckeve tiszta
környezetéért !

Idegenforgalmi csere-bere

Ismét elektronikai hulladékgyûjtõ nap Ráckevén
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A Nemzeti Erõforrás Minisztérium Közok-
tatásért Felelõs Helyettes Államtitkárságának
hivatalos kiadványa szerint a legfontosabb tud-
nivalók a következõk:
2010. szeptember 1-jén nappali rendszerû is-

kolai oktatásban, továbbá óvodában várhatóan
1 661 870 fõ kezdi meg a 2010/2011-es tan-
évet, illetve nevelési évet. Ebbõl 1 331 150 fõ
iskolai oktatásban részesül.A felnõttoktatásban
további 71-75 ezer felnõtt vesz részt.
A gyermek- és tanulólétszám várható alaku-

lása � az óvodai és a nappali rendszerû iskolai
feladatokban való részvétel alapján � az óvodá-
ban 330 720 fõ, az általános iskolában 760 110
fõ, a szakiskolában 126 260 fõ, a speciális szak-
iskolában 9 780 fõ, a gimnáziumban 197 540
fõ, a szakközépiskolában pedig 237 460 fõ.
Akezdõ évfolyamos tanulók adatai a nappali

rendszerû oktatásban (általános iskolában 1.
évfolyam, középfokon 9. évfolyam), évfo-
lyamismétlõkkel együtt véve az általános isko-
lában 97 000 fõ, a szakiskolában 33 600 fõ, a
speciális szakiskolában 2 900 fõ, a gimnázium-
ban 40 600 fõ, a szakközépiskolában pedig
45 500 fõ.
A 2010/2011. tanév legfontosabb idõpontjai
A szorgalmi idõ
Az elsõ tanítási nap: 2010. szeptember 1.

(szerda),
Az utolsó tanítási nap: 2011. június 15.

(szerda).
Az iskola utolsó, befejezõ évfolyamán az

utolsó tanítási nap
� középiskolákban és a szakiskolákban:

2011. április 29.,
� aKözigazgatási és IgazságügyiMinisztéri-

um fenntartásában lévõ szakközépiskolákban:
2011.május 27.,
� aHonvédelmiMinisztérium fenntartásában

lévõ szakképzõ iskolákban: 2011. június 3.,
� szakiskolákban, szakközépiskolákban

másfél, két és fél éves képzésben tanulók részé-
re: 2011. január 14.
A tanítási napok száma száznyolcvanhá-

rom nap. A nappali oktatás munkarendje sze-
rint mûködõ középiskolában és szakiskolában
a tanítási napok száma száznyolcvankét nap.
A szorgalmi idõ elsõ féléve 2011. január

14-ig tart. Az iskolák 2011. január 21-ig értesí-
tik a tanulókat, kiskorú tanulók esetén a szülõ-
ket az elsõ félévben elért tanulmányi eredmé-
nyekrõl.
Tanítási szünetek
� õszi szünet: 2010. november 2-5.
A szünet elõtti utolsó tanítási nap október 29.

(péntek), a szünet utáni elsõ tanítási nap no-
vember 8. (hétfõ).

� téli szünet: 2010. december 22. � 2011. ja-
nuár 2. A szünet elõtti utolsó tanítási nap 2010.
december 21. (kedd), a szünet utáni elsõ
tanítási nap 2011. január 3. (hétfõ).
� tavaszi szünet: 2011. április 21-26. A

szünet elõtti utolsó tanítási nap április 20. (szer-
da), a szünet utáni elsõ tanítási nap április 27.
(szerda).
A szorgalmi idõ alatt a nevelõtestület a tanév

helyi rendjében meghatározott pedagógiai cél-
ra az általános iskolában öt, a nappali oktatás
munkarendje szerint mûködõ középiskolában
és szakiskolában hat munkanapot tanítás
nélküli munkanapként használhat fel, amely-
bõl egy tanítás nélküli munkanap programjáról
a nevelõtestület véleményének kikérésével az
iskolai diákönkormányzat jogosult dönteni.
Az elmúlt hónapokban, az új Országgyûlés

megalakulása óta számos ponton módosult a
közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény
(a továbbiakban:Közokt. tv.). Amódosításokat
kivétel nélkül országgyûlési képviselõk kezde-
ményezték, ezért azokat elfogadásuk elõtt nem
az oktatási ágazat irányításáért felelõsminiszté-
rium, a Nemzeti Erõforrás Minisztérium
(NEFMI), hanem aMagyar Országgyûlés hon-
lapján (www.mkogy.hu) lehetett megismerni.
A módosítások nem átfogó, koncepcionális
változást jelentenek, ugyanakkor több érdemi
rendelkezést alapvetõen az új oktatáspolitikai
elképzelésekkel összhangban változtattakmeg.
A módosítások közül néhányat itt a Rácke-

vei Újság hasábjain is közlünk az olvasókkal,
amelyek a leginkább érinthetik az iskolába járó
gyermekeket és szüleiket.
A szeptembertõl életbe lépõ változások pél-

dául rögzítik az évfolyamismétlés és a szöve-
ges értékelés alkalmazásának feltételeit: a
2010/2011. tanévtõl ismét lehetõség leszmáso-
dik év végén, illetve a további évfolyamokon is
arra, hogy a nevelõtestület szülõi beleegyezés
nélkül utasítsa évfolyamismétlésre a diákot. A
változtatás értelmében tehát az évfolyamismét-
lésnél kikerül a szülõi vétó a jogszabályból
(Közokt. tv. 71. § (1) bekezdés). Vagyis vissza-
térés történik a 2003. évi törvénymódosítás
elõtti állapothoz, amikor is a tanuló � amásodik
évfolyamtól kezdõdõen �magasabb évfolyam-
ra akkor léphetett, ha sikeresen teljesítette az
adott évfolyamon elõírt tanulmányi követelmé-
nyeket. A tanuló az elsõ évfolyamon azonban
továbbra is csak abban az esetben utasítható év-
folyamismétlésre, ha a tanulmányi követelmé-
nyeket az iskolából való igazolt és igazolatlan
mulasztásmiatt nem tudta teljesíteni.
A módosított törvény rögzíti, hogy elsõ év-

folyamon félévkor és év végén, a második év-

folyamon félévkor szöveges minõsítéssel kell
kifejezni, hogy a tanuló kiválóan, jól vagy
megfelelõen teljesített, illetve felzárkóztatásra
szorul. A módosított törvény alapján azonban
az intézmények pedagógiai programjukban sa-
ját maguk határozhatnak arról, hogy a második
év végétõl a negyedik év félév végéig a szöve-
ges értékelést vagy a hagyományos osztályzá-
sos módszert használják-e, esetleg a kettõt
együtt. Ugyanakkor iskolaváltásnál, vagy ha
más esetben erre szükség van, az intézmény a
szülõ kérésére köteles a tanuló félévi és az év
végi minõsítését osztályzattal is kifejezni. Az
iskola által alkalmazott jelölés, értékelés ér-
demjegyre, osztályzatra való átváltásának sza-
bályait a helyi tantervben kell továbbra is meg-
határozni.
Azok az iskolák, amelyek a tanulók teljesít-

ményét már a 2010/2011. tanév második fél-
évétõl osztályzattal kívánják minõsíteni, érté-
kelni, ez év végéig áttekintik pedagógiai prog-
ramjukat, és � ha e törvény hatálybalépésétõl
számított hatvan napon belül a fenntartó hozzá-
járul a pedagógiai program jóváhagyására, be-
vezetésére vonatkozó általános elõírások alkal-
mazásától való eltéréshez � a szükséges változ-
tatásokat átvezetik. Az új rendelkezésekkel
összhangban törlésre került a Közokt. tv. 71. §-
ának (1) bekezdésébõl az idegen nyelvi oktatás
elsõ évére vonatkozó értékelési szabály is, tehát
a továbbiakban az oktatásnak ezen a pontján is
lehetõség nyílik � a fenti feltételekkel � a ha-
gyományos osztályozásra.
A törvénymódosítás harmadik fontos eleme

a nem szakrendszerû oktatás 5-6. évfolyamon
történõ kötelezõ alkalmazására vonatkozó ren-
delkezés eltörlése, amelyek alapján 2008. szep-
tember 1-jétõl kellett azt az iskoláknak meg-
szervezniük. A most elfogadott új szabályok
értelmében kötelezõen csak az 1-4. évfolya-
mon folyik nem szakrendszerû oktatás. Az 5-6.
évfolyamon nem szakrendszerû oktatás maxi-
mum a kötelezõ és nemkötelezõ tanórai foglal-
kozások 50%-ában, csak az iskola döntése
alapján folyhat. A nem szakrendszerû oktatás
tehát ezeken az évfolyamokon csupán lehetõ-
séggé válik, amelyrõl az iskolák szabadon
dönthetnek.
A változtatások szeptember 1-jétõl lépnek

hatályba.
Kedves Diákok! Nektek jó iskolakezdést, si-

keres új tanévet, a pedagógusoknak sok türel-
met és jó munkát, a szülõknek pedig kellõ
figyelmet és a gyermekeik számára megfelelõ
érzelmi és anyagi háttér biztosításához szük-
séges feltételeket kívánunk!

Összeállította: Jáki Réka
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Úgy mint a mesében. Hol volt hol nem volt,

volt egyszer egy vékony, barna copfos kislány.
Ráckeve külterületén, Újhegyen lakott testvéré-
vel, Ferivel együtt. Élvezték a gondtalan gyerek-
kort, hála szüleik szorgos munkájának. (Édes-
anyjuk az erdészetnél � édesapjuk a
Vízügynél dolgozott.) A jól tanuló
gyerekek a Huszár házaspár (Ilonka
néni � Pista bácsi) halk és hangos
óráin a vegyes iskolában nevelõd-
tek, okosodtak. Így végezték el az
Általános Iskola alsó tagozatát. A
felsõ tagozatot már Ráckevén,
Kovács tanár úr 5. b osztályában
kezdtem el, s itt is végeztem jeles
eredménnyel 1966-ban. Tanul-
mányaimat a ráckevei Ady Endre
Gimnázium tanulójaként folytattam
Görgényi Lászlóné Mária néni 32
fõs osztályában. Itt is érettségiztem
jó eredménnyel 1970-ben. Mivel
nagy-nagy szeretettel, jó megérzés-
sel foglalkoztam kicsi gyerekekkel, így életcélul
az õ nevelésüket tûztem ki. Elsõ nekifutásra fel-
vételt nyertem Kecskemétre a Felsõfokú Óvó-
nõképzõbe, ahol 1974-ben diplomáztam.
Elsõ munkahelyem az Iskola úti, régies meg-

nevezéssel �Pokolhegyi� Óvoda volt. Itt ismer-
kedtem meg az óvónõi hivatás szépségeivel, ki-

hívásaival. Bizony sokszor nem értettem a csil-
logó barna szemû gyerekek szavait, de a sze-
retet, a simogatásmegoldotta a nehézségeket.
Vezetõm Kõszegi Erzsi néni volt, aki sokat

bátorított céljaim elérésében.
1974-ben megnyílt az újonnan épült, akkor

még 100 férõhelyes �új óvoda�, ahova felvételt
nyertem. Itt dolgoztam 30-40 évig. Elõbb mint

beosztott óvónõ, majd az óvodavezetõ helyette-
se, s végül 1993-tólmint tagóvoda-vezetõ.Hálá-
val gondolok mindenkori vezetõimre, Riemer
Teréziára, Tézli Károlynéra, s a jelenlegi veze-
tõm, Kulcsárné Paska Ibolya segítségére pályá-
mon.
Az eltelt 40 év alatt sok-sok gyerek �megfor-

dult� a kezem alatt. Ma már a volt óvodásaim
gyermekei járnak hozzám, s kérik, hogy az én
csoportomba járhassanak gyermekeik.
Mindig tudásom legjavával foglalkoztam

óvodásaimmal. Sok-sok rendezvényen, rajzpá-
lyázaton vettünk részt. A kihívások éltették.
Szép eredményeket értünk el a szülõk nagy-
nagy megelégedésére. Egészséges gyermekek

mellett beteg, Down-szindrómás,
donga lábú gyerekeket is mindig
szívesen láttam csoportomban.
Igyekeztem ránevelni gyerekeimet
az �õ� elfogadásukra, s hogy segít-
sék õket a mindennapi életben.
Ezzel szívük is kitárult, sok-sok
mindent be tudott fogadni.
Munkámat 1990-ben az Oktatás-

ügy Kiváló Dolgozója, majd 2009-
be Ráckeve Város Önkormányzata
Pedagógiai Díjjal jutalmazta.
Most a nyugdíjazásom küszöbén

állva veszek búcsút kedves kollégá-
imtól, óvodásaimtól, a szülõktõl.
Kívánom, hogy munkájuk során
sok öröm érje õket, a kudarcok ke-

rüljék el. A mostani kisóvodásokból váljanak
talpig becsületes, hazájukért tenni akaró, okos
magyar állampolgárok.
Ehhez tiszta szívbõl kívánokminden jót.

Csereklei Károlyné
Erzsike óvónõ

10 2010. szeptember

gg yy ee rrmmee kk ee ii nn kk  óó vv oodd aa  gg yy ee rrmmee kk ee ii nn kk  

�Hej, óvoda,
óvoda,
de fényes az ablaka,
de tágas az ajtaja,
de szép tiszta
minden terme,
zsibong a sok
gyerek benne;
olyan, mint egy kacsalábon
forgó, ékes palota��

Ez a Kormos István által írt, Vackorról, a pi-
szén pisze kölyökmackóról szóló vers jutott
eszembe, amikor a cikk írásához kezdtem.
Miért pont ez a vers?
A válasz nagyon egyszerû.
Ezek a verssorok tükrözik azokat a gondola-

tokat, érzéseket, amelyeket tapasztalok óvodá-
ink látogatása során.
Gyönyörûen csillog a Vörösmarty úti Óvoda

minden ablaka, melyet a nyáron pályázati pénz-
bõl sikerült kicseréltetnünk. Megújult a bejárati
ajtó is, és ami nem látszik, új, korszerû kazánt
kapott az épület.
A többi tagóvodában is sok felújítási munkát

sikerült elvégeztetnünk önkormányzati forrásból.

Hogy csak a nagyobbakat említsem:
Ifjúság úti Óvodánkbanmegújult a balesetve-

szélyes térbeton és lépcsõ, az Iskola úton két ter-
münket parkettáztattuk, udvari ivókutat létesítet-
tünk, megújult a kerítés, hatékonyabbá tettük a
fûtést. ADömsödi úti Óvodában a terasz fölé te-
tõ, alá játéktároló került, megszépült a tûzfal.
Dajkáink fényesre takarították minden tag-

óvodánkat a tisztasági meszelések és a felújítá-
sok után. Így tiszta épületek várták a takarítási
szünetek után érkezõ, nyáron is óvodába járó
gyerekeket.
Szeptemberben pedig már egészen benépe-

sednek az óvodák, sok gyerek zsibong a terme-
inkben, hiszen vége van a nyárnak, a jól megér-
demelt szabadságok letelnek a szülõknek, és az
óvodai dolgozóknak is.
Indul az új nevelési év!
Nem panaszkodhatunk. Szerencsére Rácke-

vén van elég gyerek. Nem fenyeget bennünket
az óvodabezárás réme, mint ahogy az országban
sok helyen.
Nálunk egy másik rémmel, az elutasítással

kell szembenéznünk. Mivel nincs elegendõ fé-
rõhelyünk, ezért a beíratkozók elhelyezésével
kell megküzdenünkminden évben.

Sajnosmost is volt olyan jelentkezõ, akit hely
hiányában nem tudtunk felvenni, és volt olyan,
akit más tagóvodában tudtunk elhelyezni, mint
ahová a szülõ beíratta. Ezek mindig fájdalmas
döntések a szülõknek, de nekünk is, hiszen na-
gyon jó lenne, ha elutasítások, átirányítások nél-
kül oldhatnánkmeg a felvételeket.
Annak viszont örülhetünk, hogy a gyerekek

nagy részét el tudjuk helyezni valamelyik óvo-
dánkban (igaz, így magas csoportlétszámokkal
mûködünk).A kimaradók pedig az együttmûkö-
désnek köszönhetõen a Gólyafészek Bölcsõdé-
ben, illetve aCsaládsegítõ általmûködtetett Csa-
ládi Napköziben kerülnek ellátásra.
Bízom abban, hogy a 2010/2011-es nevelési

évben is a szülõk és a fenntartó önkormányzat
megelégedésére tudjuk végezni munkánkat. Eh-
hez biztosítva vannak az alapvetõ feltételek, a
szakképzett dolgozók és sok gyerek.

Minden pedagógus kollégának és a város va-
lamennyi oktatási intézményében dolgozónak
�Boldog új tanévet� kívánok.

Kulcsárné Paska Ibolya
óvodavezetõ

Vége van a nyárnak
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Megtisztelõ meghívásnak tettünk eleget test-
vértelepülésünkön, Székelykevén, ahol augusz-
tus 15-20. között rendezték meg a Székelykevei
Nyári Esték címû rendezvénysorozatot. Ennek

keretein belül kértek fel minket, hogy tegyük
színesebbé programjukat.
Kis csapatunk augusztus közepén útra kelt a

Vajdaságba. Elsõ állomásunkKovin (Kevevára)
volt, ahol a székelykeveiek révén szintén felké-
rést kaptunk egy városi rendezvényen való rész-
vételre. Sikeres szereplésünk után megvendé-
geltek minket, majd folytattuk utunkat végsõ ál-
lomásunk, Székelykeve felé. Késõi érkezésünk

ellenére is kedvesen fogadtakminket a helyi csa-
ládok.Miutánmegismerkedtünk vendéglátóink-
kal, nyugovóra tértünk és kipihentük a hosszú út
fáradalmait, hogy másnap frissen léphessünk a

színpadra.
A következõ napon bõséges reggeli és

kiadós székely ebéd után kirándulást tet-
tünk a szendrõi várba, majd sétát tettünk
a város központjában. Ezután visszatér-
tünk szállásunkra, ahol készültünk az esti
mûsorra. Még a gyülekezõ viharfelhõk
sem szegték kedvünket, hogy az elõzõ
naphoz hasonló színvonalas mûsorral
kedveskedjünk az összegyûlt lelkes szé-
kelykevei közönségnek.Mire fellépésün-
ketmegkezdtük,már csillagok ragyogtak
a felhõk helyén, és így minden adott volt
ahhoz, hogy egy emlékezetes bemutatót
tarthassunk a következõk részvételével:
Göllény Bettina, Göllény Gréta, Göl-

lény Noémi � akik fuvolán és zongorán
komolyzenét adtak elõ,mûsorukban saját
szerzeményükkel is kedveskedtek.
Bõcze Bernadett és kislánya, Huszár

Aletta könnyûzenei számokat énekeltek.
Art Fitness SE tagjai: Deák Emília,

Sági Bettina, Aufmuth Rozália, Deák
Viktória, Hajdú Enikõ, Koroknyai Virág,
Schneider Dorottya, Koroknyai Kamilla
� akik akrobatikus showt adtak elõ egyé-
ni és csoportos produkciók keretében.
Szereplésünket a helyiek tapsviharral

jutalmazták, majd egy közös vacsorával bú-
csúztattak el minket a program szervezõi, mert
másnap korán reggel indultunk haza.
Ezúton köszönjük a sok szép emléket, és re-

méljük, hogy még találkozunk. Aki bõvebben
szeretné látni fellépéseinket, ígéretek szerint az
ott készített felvételek hamarosan a Kör-TV-ben
bemutatásra kerülnek.

SchneiderDorottya és DeákViktória

Székelykevén jártunk

Szeptember 3. péntek
Vegyescikkvásár 8.00-12.00
A Polgárõrség taggyûlése 18.00
Szeptember 4. szombat
ARáckevei Dunaági Horgász Szövetség köz-
gyûlése 9.00-13.00
Szeptember 7. kedd
Gyerekruhavásár 9.00-12.00
ÕszidõNyugdíjas Klub 17.00
Szeptember 8. szerda
Termékbemutató 8.00-11.00
Szeptember 18-19. szombat-vasárnap
ÕSZIÁSZOKFESZTIVÁL � részletes prog-
ram külön!
Szeptember 23. csütörtök
Véradás 12.00-18.00
Kecskés András festõmûvész
kiállításánakmegnyitója 18.00
Szeptember 25. szombat
�Aprók Tánca� � gyermektáncház
és kézmûves foglalkozások 16.00-19.00
Szeptember 28. kedd
AlkotómûvészekEgyesületénekgyûlése 17.00

Októberi elõzetes:
OKTÓBER9. szombat 21.00
WALLSTREETKONCERT

Kiállítások:
KeveGaléria:

Töreky Ferenc grafikusmûvész kiállítása. A
mûvekmegtekinthetõk2010. szeptember20-ig.
Kecskés András festõmûvész kiállításának
megnyitó ünnepsége 2010. szeptember 23.
csütörtök 18.00.

Kísérleti Galéria:
Engyel Gábor fotókiállítása. Kultúrák kar-
nyújtásnyira c. fotótárlat.

Városi Képtár:
AXX. századi természetelvû festészet és a vá-
ros környékén élõ mûvészek bemutatkozása,
valamint Patay László � Munkácsy-díjas �
festõmûvész állandó kiállítása tekinthetõ
meg.

Rendszeres foglalkozások:
� Minden hétfõn 18.30-tól jóga � Minden hét-
fõn és szerdán 18.30-tól modern tánc � Min-
den csütörtökön 9.30-tól Ringató � Minden
pénteken 19.30 órától a Kéve Néptánc-
együttes próbája � Minden pénteken 18.00
órától a Dínomdánom Népzenei Együttes
próbája � Minden szerdán 14.30-tól 16.00-ig
Nyugdíjas Torna

Szolgáltatásaink:
� Terembérleti lehetõség: 35-120 m2-ig. Ter-
meink alkalmasak elõadások, konferenciák,
gyûlések, bemutatók, mûsorok, vásárok ren-
dezéséhez, lebonyolításához. Biztosítani tu-
dunk hangosítást, projektoros kivetítést, bú-
torokat, plakátozást. � Ráckevei Újság
kapható! � Rendezvénysátor-bérleti lehetõség
(lsd. www.akmk.hu)

SSzzeepptteemmbbeerr
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12 2010. szeptember

hh ii tt  CCss íí kk ss oomm ll yy óó  hh ii tt  

Tisztelt olvasók! Hosszú utazásunk elsõ le-
szálló állomása Csíkszentdomokos volt. Megér-
kezésünk is lélekemelõ, feledhetetlen élménnyel
kezdõdött. Útitársaink egy csoportja itt szállt le,
itt vártak reánk szállásadóink. A fárasztó utazás
minden fásultságát elûzte a fogadtatás. Fúvós ze-
nével és köszöntõvel vártak reánk. Az est fényei
ragyogták be a kicsiny pályaudvart, majd ki-ki a
szállásadójához csatlakozott és jutott el a ven-
dégfogadó család otthonába. Ahol bõséges va-
csora, majd a tisztálkodás után nyugovóra tér-
tünk. Testben és lélekben felfokozott várakozás
közepette érkezett elmindannyiunk számáramá-
jus 22. szombat, a csíksomlyói búcsú napja.
Tisztelt olvasók, ezúton több-

kevesebb sikerrel próbálok emlí-
tést tenni e feledhetetlen nap látott
és átélt élményeirõl. 8 óra körüli
idõpontban indult el szerelvé-
nyünkCsíkszentdomokosról, Csík-
rackafalva, Csíkdánfalva, Csíkrá-
kos és Madéfalva érintésével, ahol
zarándokutastársaink többi része
volt elszállásolva.
E csodálatos napon Csíkszereda

volt a végállomásunk, ahonnan
gyalogosan folytattuk utunkat a
városon át Csíksomlyó felé. Már a
vasútállomásra történõ megérke-
zésünk is egy nem várt meglepe-
téssel szolgált.
Szinte hinni nem akartunk a látottaknak. Ami

megérkezésünk elõtt érkezett meg a pályaudvar-
ra a Sopronból elindult és Dél-Erdélyen át szá-
guldó szerelvény, a Csíksomlyó expressz. A ha-
talmas erejû 10000 lóerõs acélparipa, aminek ol-
dalára Széchenyi István portréja, a Lánchíd, a
nagycenki kastély volt ráfestve. Alatta pedig a
felirat: �merjünk nagyok lenni!�. Igen, nagyok
és nem kicsik. 1200 utasával a nem várt megle-
petés erejével hatott mindenkire. Ott álltak

egymásmellett, a székely gyors és aCsíksomlyó
expressz. Csíkszereda vasútállomásán százak és
ezrek csodálatát elnyerve. Egy nem is remélt
csodának cselekvõ részesei valamennyien. Egy
olyan történelmi csodának, aminek a bekövetke-
zésére 5 évvel ezelõtt gondolni sem mertünk
volna. Ott és akkor erõsödött meg bennem az a
gondolat, jó magyarnak lenni. Emlékeim tárhá-
zából a távoli múltban iskolásként megtanult és
szállóigévé vált idézet lett élõ valóság Zrínyi
Miklóstól. Mi sem vagyunk alábbvalók más
nemzetek fiainál. Örök igazság,mi késõi utódok
bölcsen éljünk ennek szellemében.
Mint már elõbbi mondataim egyikében emlí-

tettem, a pályaudvarról gyalog tettük meg utun-
kat a csíksomlyói kegyhely felé. Ami távolság-
ban a ráckevei vasútállomás és Szigetbecse kö-
zöttinek felel meg, megközelítõ pontossággal.
Az úton végig fegyelmezett tömeg imádkozva,
énekelve vonult. A becsatlakozó utcákból ke-
resztaljak érkeztek zászlókkal egymás után. Lé-
lekemelõ érzés volt. A keresztényi szeretet me-
lege sugárzott minden emberi tekintetbõl. Szusz-
szanásnyi pihenõ következett a székesegyház-

nál, majd fegyelmezetten elindultunk a Kis- és
Nagy-Somlyó között lévõ nyeregbe, ahol
Makovecz Imre által tervezett szabadtéri oltár
van. Felérkezve a helyszínre, lenyûgözõ látvány
fogadott bennünket. Az oltár környékét és az
elõtte elterülõ füves lankát betöltötte a zarándo-
kok végeláthatatlan tömege. Az óvatos becslé-
sek hétszázezer és egymillió közöttire becsülték
a jelenlévõk számát. Hallottunk olyan véle-
ményt is, hogy ekkora lélekszámú zarándok tö-
meg még nem volt Csíksomlyón. Ünnepi szent-
mise és istentisztelet, igen, istentisztelet is, mert
Csíksomlyó nemcsak a katolikusoké, hanem a
más felekezethez tartozó keresztény testvérein-

ké is,mindenmagyaré is.Méltósá-
gát Jakubinyi György gyulafehér-
vári érsek és segédpüspöke,
Tamás József és a velük konceleb-
ráló paptársaik jelenléte is emelte.
Az ünnepi szónok, Böjte Csaba fe-
rences testvér, az erdélyi árvák és
elhagyottak segítõ és óvó földi lét-
ben tevékenykedõ õrzõangyala
volt. Õ az, aki vallási és nemzetisé-
gi hovatartozástól függetlenül ár-
vaházaiba Erdély több helységé-
ben befogad (sõt már Magyaror-
szágon is) minden segítségre, gon-
doskodásra szoruló gyermeket. In-
tézményeit egyházi és civil
adományokból tartja fenn. Szent-

beszédében a jelenlévõkkel a következõ
örömhírt is közölte, miszerint a megalakult új
kormány az anyaországban rövidesenmegadja a
kettõs állampolgárságot minden határain kívül
élõ magyarnak. E bejelentést szûnni nem akaró
tapsvihar fogadta, örömmámor árasztotta el a
jelenlévõ zarándokok hatalmas tömegét. Csaba
testvér szentbeszédét még egyszer szakította
meg tapsvihar, amikor bejelentette, az itteni
perselyadományok teljes összegét felajánlják a

Székely Gyors (folytatás)
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magyarországi árvízkárosultak megsegítésére.
Istenem, milyen nemes gesztus volt. Az önzet-
len keresztény szeretet briliáns példája. Anyaor-
szágiak, Ráckevei Újság olvasói meghatódott-
ság nélkül nem lehet errõl említést tenni. Ki-ki a
maga szemszögébõlminõsítse e nemes gesztust.
Ezen eset volt az, amikor a szegény sorsú testvér
segít a bajbajutott testvérén, holott õ is segítség-
re, támogatásra szorulna. Ez az önzetlen keresz-
tény szeretet.
Nem akarok a tisztelt olvasók idejének elrab-

lója és türelmének visszaélõje lenni. A teljesség
igénye nélkül, az olvasóknak közölnöm kell

még néhány feledhetetlen élményemet. Ígérem,
tényleg távirati stílusban lesz. Említést érdemel
az a leendõ édesanya, akin megakadt a tekinte-
tem. Áldott állapotban volt, férjébe karolva vé-
gigállták a szertartást. Jobb kezét nem egyszer
pihentette meg a szíve alatt fejlõdõ leendõ gyer-
mekükön. Aki világra érkezése elõtt már jelen
volt a csíksomlyói ünnepi szentmisén. Megem-
lítem még a velünk egy vasúti kocsiban utazó
fiatal édesanyát, aki 4 és fél hónapos kisdedével
utazott zarándokként Csíksomlyóra. Cselekede-
tét ítéljék meg a tisztelt olvasók. Felelõtlen cse-
lekedet volt? Nem! Felelõsségteljes tanúságtétel
csupán. Említést kell még tenni az általam csak
székely szent családként emlegetett feledhe-
tetlenné váló családról, az édesapa kezét fogó 5
év körüli korú fiúcskáról a 3 és 4 év körüli leány-
káról és az édesanya nyakába kötött kendõben
pihenõ 3 hónapos kis újszülött gyermekrõl. Az
egész család népviseleti ruhában volt felöltözve
kicsitõl-nagyig. Feledhetetlenek maradtak szá-
momra õk is. Képük a beszámolóm képeinek
egyikén látható. Véletlenül akadt meg a tekin-
tetem azon az élet láthatatlan keresztjét hordozó
nagymamán, aki egyik kezével imakönyvét, a
másikkal kisiskolás fiúunokájának kezét fogva
haladt a keresztaljjal. A jelenlévõ keresztaljak
közül feltétlen meg kell emlékezni a Felvidék-
rõl, Galántáról érkezettekrõl, akiket fúvószene-
karuk kísért, és gyönyörûMária énekekkel aján-
dékoztak meg minket. Leírni, elmondani képte-
lenség azt az élményt. A zarándokok lakhelyük
szerinti hovatartozását feltétlen meg kell említe-
ni. Ausztráliából, Új-Zélandról, USA-ból, Ka-
nadából, Dél-Amerikából, Európa számos or-
szágából, hazánkból, Erdélyország sok-sok tele-

pülésérõl. AKárpátokon túlról a hitükkel hûség-
gel ragaszkodó csángó magyarok többnapos
gyaloglást is vállalva jöttek el a Babba Máriá-
jukhoz, imájukban hálát és köszönetet mondani
a kapott lelki kincsekért. Az égiek ebben az év-
ben sikeresen közbejártak a zarándokokért, mert
a tornyosuló esõfelhõknek nem nyíltak meg a
csatornái. Csupán a szentmise befejezésekor
volt egy rövid zivatar. Lejõve a hegyrõl, hitve-
semmel mi is betértünk a székesegyházba hálát
adni. (Vanmiért.) A kapott jókért, egészségünk-
ért, gyermekeinkért és azért is, hogy a Széche-
nyi-gyors zarándokutasaiként ott lehettünk a
pünkösdi szentmisén. A megszentelt falak kö-
zött elrebeghettük hálaimáinkat a csíksomlyói
Szûzanyának. Záró mondataim egyikének ide
kívánkozik egy tényszerû megjegyzésem. Em-
lékeim tárházában ha visszatekintek a távoli
múltba, iskolás éveim és az utána következõk
sorában volt részem résztvenni az államilag pa-
rancsolt ünnepeken (április 4., május 1., novem-
ber 7.). Önként kijelölés alapján, számtalan eset-
ben. Hol voltak azok lelkületükben a csíksomlyói
pünkösdi búcsútól?Megítélését a tisztelt olvasóra
bízom. Ekkora embertömeget, túlzás nélkülmeg-
jegyezhetem, felekezeti hovatartozás nélkül csak
a meggyõzõdéses hit tud egybehívni a legna-
gyobb lelki katedrálisba. Ide nem felsõbb utasí-
tásra vagy show mûsor megtekintésére jöttek a
résztvevõk. Nekünkmagyaroknak bárhol élünk is
(az anyaországban vagy szétszóródva a világ bár-
mely szegletében) életünkben legalább egyszer
illõ elzarándokolni a csíksomlyói kegyhelyre.
Tisztelt olvasók, köszönöm figyelmüket és

türelmüket.
Õszinte tisztelettel: Beliczay József

Dr. Sárdy Péter államtitkárnak, a Parlament
Külügyi Hivatalának vezetõjének, Ráckeve szü-
löttének ünnepi beszéde:

Tisztelt ráckevei polgárok, tisztelt polgármes-
ter úr, kedves határon túli magyar nemzettársa-
ink, kedves vendégeink, hölgyeim és uraim!
Azt mondják, hogy egy ünnepi beszédet illik

valami veretes idézettel kezdeni egy neves sze-
mélyiségtõl. Engedjék meg, hogy én a szívem-
hez talán legközelebb álló idézettel kezdjem,
amelyik egy 7. osztályos csángó magyar kisfiú,
Simon Lõrinc dolgozatából való és Lészpeden
él. Az idézet így hangzik: �Én szeretem a ma-
gyar nyelvet, szeretem, hogy a falunkban az em-
berek magyart beszélgetnek. Úgy várják, hogy
mi mindannyian így beszélgessünk.�
E mondatfûzésben megfogalmazottakat ki

tudná hitelesebben képviselni közülünk, mint a
körünkben lévõ erdélyi, székelyföldi nemzettár-
saink Gyergyócsomafalváról, felvidéki nemzet-
társaink Lukanényérõl és vajdasági nemzettár-
saink, akik szintén székelyek, Székelykevérõl.

Kérem, hogy köszöntsük õket nagy tapssal!
Államalapításunk ünnepe a megmaradás, a

remény és a sikeres nemzeti jövõben való hit ün-
nepe is. Wass Albert írja a Nemzeti megújulás
gyakorlata címû írásában: �Minden nemzet
idõnként újra kell szülessen, hogy nemzet ma-
radjon. Csak együtt lehetünk újra nemzet és nem
szerteszéledt, hitevesztett, jövendõtlen nép.� Itt
Csepel szigetén szólnak talán leghitelesebben e
szavak, hiszen itt élünk honfoglalásunk egyik
meghatározó helyén. E hely késõbb államalapí-
tásunkat követõen királyi birtok lett, majd több
tulajdonost is látott, de minden idõben és a tatár
dúlást, a törökmegszállást követõen is újra erõre
tudott kapni.Mi ez, ha nemamegmaradásnak és
amegújulásnak a kettõse.
Hölgyeim ésUraim!Nemzetünk Szent István

óta befogadó nemzet. Fiának, Imre hercegnek írt
intelmeiben ismerjük azt a Szent István-i gondo-
latot, hogy egy nemzet csak gazdagodik azzal,
ha befogadja más nemzetek fiait. A ráckevei
emlékhelyek, elsõsorban a Nagyboldogasszony
templom ennek máig ható példája. Tudjuk azt,
hogy 1440-ben I. Ulászló királyunk letelepedési
és kereskedelmi jogot adott a Kovin vagy Szé-

Augusztus 20.
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kelykeve városából idemenekülõ rácoknak. Va-
jon tudjuk-e, hogy az ezt követõ száz évben kirá-
lyaink 33 adománylevélben erõsítették meg az
idemenekülõ rácok jogait? A megmaradáshoz
remény is szükségeltetett. AzÓszövetségben azt
olvashatjuk, hogy boldog az, aki a reményét
nem veszíti el. A remény és a megújulásra való
képesség együtt járó fogalmak.Ráckeve ebben a
vonatkozásban is példát mutatott a középkor-
ban, hiszen a 16. században a reformáció ter-
mékeny talajra hullott e helyen. Szegedi Kis
István és Skarica Máté neve és életmûve egy-
beforrt Ráckeve történelmével. A példát még
sokáig sorolhatnám, de ebbõl is látszik, hogy itt
mindig toleráns, nemzeti hagyományaira
büszke és tehetséges nép élt. Olyan nép, amely
közösséget tudott alkotni, és így ura volt saját
sorsának. Igaz volt ez 1848-ban és 1956-ban is.
A rendszerváltást követõen a magyar nép újból
megkapta a lehetõséget, hogy éljen a
szabadsággal. Ezt az elmúlt 20 évben
jól-rosszul, de próbáltuk megtenni. Az
elmúlt 20 év nagy reményeket, de sok
csalódást is hozott. Most azonban ott
tartunk, hogy e sikerekbõl, balsikerek-
bõl egy új nemzetet tudunk kovácsolni.
A szabadság azt jelentette, hogy szabad
volt beszélni a 20. század nagy nemzeti
sorstragédiáiról, Trianonról, a sztá-
linizmus és kommunizmus bûneirõl és a
határon túli nemzettársaink mindennapi
küzdelmeirõl a megmaradásért és az
identitásuk megõrzéséért. Most, hogy
Magyarország európai uniós és NATO-
tag, megnyílt a lehetõsége annak, hogy
egy új jövõt építsünk. E sikeres jövõ épí-
tésénekmegvannak amaga szimbolikus
és gyakorlati törvényhozási feltételei is
immár, hiszen az új parlament néhány korsza-
kosnak mondható törvényt, nyilatkozatot, doku-
mentumot fogadott el. Ebben a sorban talán az
elsõ a nemzeti összetartozással kapcsolatos ta-
núságtétel törvénye, aztán a nemzeti együttmû-
ködés rendszerének politikai nyilatkozata, aztán
az állampolgársági törvény módosítása, és vé-
gül, de nemutolsósorban az az alkotmánymódo-
sítás, amely lehetõvé tette itt élõ, õshonos nem-
zetiségeinknek a parlamentbe való bejutást. Mit
is jelképeznek, jelentenek számunkra e korszak-
alkotó dokumentumok? Nos, nem kevesebbet,
mint hitet az összefogásban és az összetartozás
értékét. Balgaság lenne ugyanakkor azt hinni,
hogy csupán törvényekkel és széles körben elfo-
gadott nyilatkozatokkal megtörténik az összefo-
gás. Ez igaz akkor is, ha az EurópaiUniót tekint-
jük, hiszen az sem tud gyógyírt nyújtani azokra a
nemzeti sebekre, amelyeket a nemzet kénytelen
volt elszenvedni. Mindezek összefüggésében
nem igaz az a vád, amelyet sokanmegfogalmaz-
nak, amikor a nemzeti összetartozással kapcso-
latos törvényrõl nyilatkoznak, hogy az a múltba
tekintés, csupán a sebek nyalogatása. Meggyõ-
zõdésem, és ez a törvény szövegében is benne

van, hogy a múlt, nevezetesen nemzeti sorstra-
gédiánk lezárása és az arról való megemlékezés
az nem jelenti a múltba való révedést. Éppen el-
lenkezõleg. Az, hogy június 4. az Emlékezés
Napjává vált, az lehetõséget ad mindannyiunk
számára a jövõbe való tekintésre. Ennek a jö-
võnek a közös építését fogalmazta meg a
Nemzeti Együttmûködésrõl szóló politikai nyi-
latkozat, amely olyan fogalmakat használ, ame-
lyek mindannyiunk számára alapvetõek, azok
számára, akik tisztességesen és becsületesen
szeretnének élni: a munka, az otthon, a család,
az egészség, a rend. Ezek mindannyiunk szá-
mára nagyon fontos fogalmak. És ahogy a Poli-
tikai Nyilatkozat fogalmaz, az Együttmûkö-
déshez való csatlakozás nyitott, mind határon
túl, mind határon innen, politikai nézetkülönb-
ségekre való tekintet nélkül, vallási meggyõ-
zõdésre való tekintet nélkül, nemzeti hovatar-

tozás, nemre és korra való tekintet nélkül. E
nemzeti együttmûködést nemcsak szimboli-
zálja, hanem meg is valósítja az az állam-
polgársági törvénymódosítás, amely lehetõvé
tette Kárpát-medencei magyar testvéreinknek,
hogy a nyugatra távozott testvéreinkhez hason-
lóan kapjanak magyar állampolgárságot. Nem
privilégium ez, kérem szépen. Ez annak a 2004-
es tragédiának, annak a nemzet testén lévõ seb-
nek a begyógyítása, amelyet a sikertelen népsza-
vazás jelentett a határon túli magyarságnak.
Többen vannak itt olyanok, nem csak határon
túlról, hanem innen Ráckevérõl is, akik azokban
vagy az azt követõ napokban Erdélyben jártak,
és bizony nagyon szomorú hírekkel tértek haza.
Úgy gondolom, hogy e törvény fõhajtás azok
elõtt, akik határon túl voltak kénytelen elszen-
vedni ennek a lelki következményeit, és egyben
megkövetése azoknak a magyar nemzettársa-
inknak, akikmár 90 éve azAnyaországtól elsza-
kadtak.
Hölgyeim ésUraim, az összetartozás azmind-

egyikünkre érvényes, itt és most Ráckevén is.
Ehhez az összetartozáshoz tartozik az is, hogy az
Alkotmánymódosításával a velünk élõ 13 õsho-

nos nemzetiség lehetõséget kapott, hogy 2014-
tõl kedvezményesen jusson mandátumhoz a
Magyar Parlamentben. Ez a tény, valamint az
országos önkormányzati rendszer Közép-Kelet
Európában, de Európában is egyedülálló lehetõ-
séget adott az érdekérvényesítés és az identitás
megõrzésére. Az sem véletlen, hogy a kettõs ál-
lampolgárságról, illetve a könnyített állampol-
gárságról szóló törvény éppen ma lép életbe. Ez
többmint szimbolikus.
Ráckevei polgárként, Ráckeve szülötteként

emelkedett lélekkel vettem részt tegnap a hajó-
malom avatásán. Otthon, budapesti lakásomban
van egy kép 1965-bõl, ami a mi házunkat ábrá-
zolja a Duna felõl, és ezen a képen rajta van ez a
hajómalom, bár partra vetve. Ezt a fényképet
minden nap megnézem, és nagyon jó arra gon-
dolni, hogy újra áll ez a hajómalom. Ez a hajó-
malom több mint egy egyszerû tárgy, mert

Gyergyócsomafalva felajánlotta a fel-
építéshez szükséges famennyiséget, rác-
keveiek pedig összefogtak, de van még
egy különleges szimbolikus része, ez
pedig Afrikából való, a hajómalom alja
és teteje, amely vasfából készült. Ez a fa,
ha önmagába rátesszük a vízre, elsüly-
lyed, de ha összefogják, ha védõfedõ-
ként használják, akkor ellenáll a korha-
dásnak és örökké szimbolizálhatja azt az
összefogást, amelyet itt mindannyian
tegnap meghatott szívvel és emelkedett
lélekkel megélhettünk. Civil kezdemé-
nyezés volt és nagyon jó volt látni szin-
tén tegnap a Ráckevei Duna Baráti Kör
fahajóját, amely megjelent, remélem,
hogy Ráckeve polgárainak és vendégei-
nek alkalma lesz ezt a késõbbiekbenmi-
nél szélesebb körben élvezni. Felemelõ

volt az az összefogás, amelyet tavaly élhettünk
meg, amikor két tehetséges, fiatal ráckevei lány
felejthetetlen estét szerzett mindannyiunknak és
azoknak a csángó gyermekeknek, akiknek a
kastély parkjában gyûjtöttek, az idén pedig a
Kárpátalján élõ gyermekeknek gyûjtöttünk. Pol-
gármester úr mindkét alkalommal megtisztelt
jelenlétével minket és támogatta ezeket a kezde-
ményezéseket. Itt szeretném elmondani, hogy
rendkívül büszke vagyok ráckevei gyökereimre,
mert az elmúlt években az önkormányzat eddig
soha nem látott sikereket ért el: ebben az évben
Ráckevemegkapta aKultúraMagyarVárosa cí-
met, amelyben nagy része volt az itt jelenlévõ
ráckevei néptáncosoknak is és ennek a Feszti-
válnak, és elnyert egy 600 millió forint értékû
pályázatot, amellyel a városközpont megújul.
Ezek olyan értékek és olyan alapok, amelyekre a
jövõben építeni tudunk.
�Az Isten az embernek soha nem segít közvet-

lenül, de mindig csak közvetve, esze, tehetsége,
szorgalma által.� � Széchenyi István örök érvé-
nyû szavaival kívánok minden jót Ráckeve vá-
rosának, szeretett városunknak és polgárainak!
Köszönöm szépen figyelmüket!
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Mozgalmas augusztusunk volt, Vízikarnevál,
Summerfest, számos turista, külföldi vendég,
táncosok, mûvészek, testvérvárosaink delegációi
látogattak elRáckevére, de egy forró nyári napon
a ráckevei Oázis Parkban épp amedencébe vidá-
man ugráló árvízkárosult edelényi és szendrõi
gyerekekhez egyszer csak belépett egy gyönyörû
fiatal lány, akit mindenki azonnal felismert: �
�hiszen ez a szépségkirálynõ, DobóÁgi!�
Óriási izgalom fogta el a gyerekeket, mind ki-

jöttek a vízbõl és a királynõt tisztes távolságot
tartva, körülállták. Az elsõ megilletõdött percek
után, amit Dobó Ágnes kedves közvetlensége
szinte azonnal feloldott, csak úgy záporoztak a
kérdések a királynõ felé, amelyekre mind türel-
mesenmosolyogva válaszolt.
Elmondta, hogy Debrecenben született, de a

Tisza partján, Tiszalökön nõtt fel. Amikor Deb-
recenben a hatosztályos gimnáziumban kezdett
tanulni, akkor az utcán jöttek oda hozzá, hogy
látnak benne fantáziát, elvégzett egy modell-
tanfolyamot Budapesten, így került ebbe az ún.
�szépségiparba�. Igaz, a sport miatt elhanyagol-
ta aztán ezt a �mûfajt�, mert versenyszerûen at-
letizált, közép- és hosszú távot futott, hétvégén
versenyekre járt, ezért nem fért bele még az is,
hogy szépségversenyeken induljon, fotózások-
ra, válogatásokra járjon.Majd a tanulás szorítot-
ta ki, hiszen Ági 22 éves a Debreceni Egyetem
jogi karának harmadéves hallgatója, s közjegyzõ
szeretne lenni. Gyermekkori álma volt a jogi
egyetem. A családban egyetlen jogi doktor a
nagypapája volt, akit már nem ismerhetett, ezért
döntött úgy, hogy ezt a vonalat továbbviszi. Csa-
ládcentrikus embernek tartjamagát, szeretne ko-
rán gyereket, családot, és úgy gondolja, ezzel a
pályával ez összeegyeztethetõ. Ezt az évet arra

szánja, hogy a királynõi címmel járó �munkát�
elvégezze, mert ez is olyan, mint akármilyen
munka, kötelezettségekkel és áldozatokkal jár.
Bár Ági úgy gondolja, hogy ez az év egy életre
szóló, felejthetetlen élményeket nyújt.
Mióta elnyerte a koronát, nagyon sûrû az

élete. Bevallotta, fantasztikus érzés volt, amikor
a koronát felhelyezték a fejére, ezért az érzésért
minden áldozat, munka, izgalommegérte.

Két évvel ezelõtt, mikor az elsõ öt szép lány
közé bekerült, nagyon sokan odamentek hozzá
gratulálni � mondta el Ági �, most inkább a vi-
dékiek, akik nagyon aranyosak és kedvesek, fõ-
leg a debreceniek, az otthoniak örülnek nagyon,
ha az utcán meglátják, büszkék városuk szép

szülöttére, Budapesten már szinte észrevétlen
mozoghat az utcán.
Nagyon érdekelte a kislányokat, hogy a Szép-

ségnek van e barátja, és õ boldogan, õszintén
mosolyogva büszkélkedett el új kis barátnõinek
arról, hogy egy fél éves kapcsolatban él, nagyon
boldog, mert úgy érzi megtalálta a párját. Igaz,
hogy több hónapi ostrom után �adta be a dere-
kát�, csakhogy a második randevún, snowbor-
dozás közben eltörte a karját, és a fiú olyan
kitartóan és gondoskodóan volt mellette a
kórházban napokon át, hogy õ megérezte, ilyen
ember mellett szeretne élni. Bár nehéz ez az
idõszak, de mellette áll párja, hiszen ez az év
különleges kihívás számára és kitartóan várja
szerelme, hogy életük a hétköznapi élet kerék-
vágásába billenjen vissza egy évmúlva.
Elmondta, hogy édesanyja egyedül nevelte

fel õket testvérével, tudja jól mit jelent nap mint
nap küzdeni, ezért határozta el, hogy akinek tud,
segít, ezért szeretett volna egy különleges dél-
utánt ajándékozni az árvíz sújtotta települések
gyermekeinek, hogy feledhessék egy kicsit a
szörnyû pillanatokat. Dobó Ági komolyan részt
vesz a pénzgyûjtésben is, már sikerült több mint
3 ezer családnak tartós és száraz élelmiszercso-
magokat szétosztania. Tudja, hogy ezzel nem
fogja megváltani az egész világot, de legalább
érzi és tudja, hogy a környezetének segít.
Finom, kedves lényével meghódította a gye-

rekeket, különösen akkor, amikor elõvette kis
cipõs zsákjából ezüst és féldrágakövekbõl álló
koronáját, szalagját és minden kislány fejére
ráillesztette. Szakszerûen elmagyarázta, hogy
milyen koronatípusok vannak és ez az ún. tiara,
amelyet õ is viselhet.
Megtudtuk, hogy diáklányként soha nem
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Ráckevén járt a szépségkirálynõ,
Miss World Hungary 2010



Vízikarnevál � Augusztus 7.
Programokban bõvelkedõ, gazdag augusztusi

hónap áll mögöttünk, a nyár legszínesebb, leg-
változatosabb hetei, hiszen már a hónap elején,
7-énmegrendezésre került aVízikarnevál egy-
bekötve a Sziget Szépe szépségkirálynõ válasz-
tással, ahová 15 szépséges, 15 évestõl 28 éves
korú lány jelentkezett.

A Vízikarnevál az igazi vizes sportok rendez-
vénye volt, hiszen a kajakversenyen küzdhettek
fiatalok és felnõttek a �Senki sziget királya�
megtisztelõ címért.
A �Senki sziget királya�: Schmidt Sándor
A�Senki sziget királynõje�:ReviczkyBora lett.
Gratulálunk!

A Sárkányhajó verseny gyõztese ismét a
ráckevei �Kajasár� csapat lett, immáron védve
tavalyi gyõztes címét!
2. Bokszolók csapata
3. Lacházi csapat

Summerfest � Aug. 12-20. és
Testvérvárosi Találkozó �

Aug. 15-22.
Augusztus 12-én megkez-

dõdött a 21. Summerfest, a
nyár legnagyobb Fesztiválja
Ráckevén a Magyar Gála mû-
sorával. Többmint kétórás fer-
geteges elõadással, a magyar
néptánc és népzene legszebb
darabjaival örvendeztette meg
városának polgárait és a ven-
dégeket a kiváló minõsítéssel
rendelkezõ ráckevei Kéve és
Bokréta Néptáncegyüttes nagy
vastapsokkal kísérve a ked-
venc koreográfiákat. Zenélt a
kiváló Zagyva Banda. Az este
koreográfusa és bemondója
Kakuk Pál, a tánckar vezetõje
volt, aki aMagyarÁllamiNépi
Együttes örökös tagja. Köszö-
net a szép estéért!
Ezután két egymást követõ

estén más-más mûfajú színhá-
zi elõadásokat nézhettek meg
az Ács Károly Szabadtéri
Színpadán az érdeklõdõk.
Mindkettõ elõadója a Sziget

Színház volt, elsõként a közkedvelt és közismert
Hippolyt, a lakáj címû zenés vígjátékot adták
elõ, másnap pedig a Drakula címû musicalt.
Mindkettõt siker övezte.
Augusztus 15-én megérkeztek a Testvérvá-

rosi TalálkozóraGyergyócsomafalva és Luka-
nénye, 16-án pedig Calden, Székelykeve-Kovin

és Baktalórántháza delegációi,
akik egészen 22-ig tölthettek el
városunkban színes, élmény-
dús napokat.
Már az elsõ este a Summer-

fest meghívására a GHYMES
nagykoncerten kerülhettek kö-
zel testvérvárosaink és a rácke-
vei lakosok is a magyar, vala-
mint közép- és kelet-európai
népzenei gyökereihez. Az
együttes Ars poeticája a mu-
zsika egyetemessége.
Ezután estérõl estére a

Táncpanorámában mindennap
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Nyár, fesztiválok, rendezvények
sminkelte magát, csak szempillaspirált használt,
de a smink azóta mindennapi �kelléke�, szinte
kötelezõ, és a kiengedett haj is, amit elõtte 90%-
ban összefogott. Amióta szépségkirálynõ, vi-
szont már nem mindegy, hogyan lép ki az
utcára. Saját stílusában öltözködhet, de elfogad a
stylistoktól tanácsokat, kikéri a szakemberek
véleményét.

Minden kislánnyal fényképezkedett, autogra-
mokat osztogatott, teljesen belopta a szívükbe
magát. Pedig az igazi meglepetés csak ezután
jött! Palacsintát sütött nekik! Igaz, nem volt túl
gyakorlott, a gyerekek segítettek neki és elma-
gyarázták a palacsintasütés csínját-bínját, de na-
gyon hamar belejött és a végénmár dobálta fel a
palacsintákat a levegõbe nagy éljenzések és üdv-
rivalgások közepette. A királynõvel érkezõ tele-
víziós stáb, aki a promóciós anyagot igyekezett
összeállítani, végül úgy döntött, hogy elszakad
az elõre megírt forgatókönyvtõl és hagyja, hogy
Ági és a gyerekek maguk írják meg e kedves és
vidám délután forgatókönyvét. Így azt hiszem
jobban is sikerült, természetesre és emberire. A
királynõ folyamatosan beszélgetett a gyerekek-
kel minden mesterkéltség nélkül, valóban meg-
gyõzött arról mindenkit, hogy a szépség mellé
igenis párosulhatmély intelligencia és természe-
tes báj, ezért büszkék lehetünk rá, hogy õ képvi-
seli majd hazánkat október 30-án, Kínában a vi-
lág szépségverseny döntõjén. Szorítunk Neked
Ági! Nekünk Te vagy a legszebb királynõ és
köszönjük, hogy eljöttél hozzánk! � búcsúztak el
a gyerekek az alkonyi napsütésben Dobó
Ágnestõl.

Jáki Réka

Szeretném megköszönni azoknak az önzetlen
felajánlását, akik két héten keresztül velünk vol-
tak és támogatták táborunkat, azoknak a kis-
gyermekeknek örömöt szerezve, akik az árvíz so-
rán egy életre szóló traumát szenvedtek.
Dr. LángZsoltnak, aki a gyerekek Bp-i étkez-

tetését vállalta, és különbözõ programokat szer-
vezett (cseppkõbarlang, hajókirándulás).
Baricz Dezsõnek, a baptista szeretetszolgálat

programszervezõjének a rengeteg és felejthetet-
len Bp-i programot (Parlament, cirkusz, Vidám-
park, rendõrpalota, limuzinos szállítás, mozi...)
Aqualandnak az egész napos meghívását
Schwarczenberger Károlynak és családjá-

nak hús felajánlását több étkezéshez
Fási Péternek és családjának segítségét a

programokban
és nemutolsó sorban családomnak, akik végig a
gyerekek mellett voltak.
Ez a tábor nem egy pillanat volt a résztvevõk

életében, hanem egy hosszútávú kapcsolatot ala-
poztunkmega szendrõi általános iskola igazgató-
jával, remek pedagógusaival és a gyerekekkel.

Bodáné Tarnói Nóra
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4 együttes mutatta meg táncait, zenéjét, viseletét,
hagyományait és szokásait folklór elõadásaikon.
A fellépõ országok: Indonézia, Törökország,
Chile, Portugália, Olaszország, Szerbia, Tajvan,
Korea, Venezuela, Nagy-Britannia, Románia,
Oroszország, Kolumbia, Kazahztán voltak.
A nyári fesztiválnak, amikor ennyi nemzet

és nemzetiség találkozik egymás kultúrájával
egyik hagyományosan visszatérõ eseménye
az Ökumenikus Istentisztelet a Római Ka-
tolikus Templomban, ahol a ráckevei polgá-
rok, a Summerfest vendégtáncosai és a Test-
vérvárosi delegációk közös békét áhító öku-
menikus imája hangzott most is fel.
Erre az eseményre idén augusztus 18-án

szerdán került sor. A fesztivál ideje alatt Rác-
kevén vendégül látott angol, orosz és román
együttesek saját népdalaikat énekelték el vi-
seletükben, majd ajándékaikat átadták az
egyház képviselõjének. A szentmise a Mária
himnusszal fejezõdött be, miután az Atya
megáldotta a fesztivál résztvevõit és minden je-
lenlévõ hívõ polgárt.
Másnap, augusztus 19-én már 9 órakor fel-

hangzott a Régi Városháza elõtt Ráckeve Város

szignálja és a testvérvárosok
(Calden, Gyergyócsomafalva,
Kovin-Székelykeve, Lukanénye
és Baktalórántháza) delegációi
kitûzték a karzatra a zászlóikat,
hogy a fesztivál ideje alatt is jel-
képezzék barátságukat és ösz-
szetartozásukat. Úgy döntöttek
Ráckevén is a vendéglátók,
hogy ebbõl hagyományt szeret-
nének teremteni, mert más test-
vérvárosokban is mûködik már
ez a szép gesztus a városi ren-
dezvények ideje alatt.
Ezután Vargáné Ágoston

Julianna Ráckeve város fõépítésze megnyitotta
a Városháza tûztornyának feljárójában a Test-
vérvárosok Tornyai címû fotókiállítást, ahol
megtekinthették az érdeklõdõk a testvérvárosa-
ink által hozott fotókat, képeket településük tor-
nyairól, kilátóiról.

A vendégek ezután körbetekinthettek a Tûz-
torony kilátójából, ahol eléjük tárult 40 méteres
magasságból Ráckeve és a Kis-Dunánk pazar
körpanorámája.

10 órakor kezdõdött a Rácke-
vei hajómalom átadása és újra
mûködtetésének tiszteletére a
Ráckevei Molnár Céh Alapít-
vány, Ráckeve Város Önkor-
mányzata, a ráckevei �Árpád�
Muzeális Gyûjtemény és Kiállí-
tóhely, a Magyar Molinológiai
Társaság, a Magyar Élelmiszer-
tudományi és Technológiai Egyesület és a Ma-
lomipari Szakosztálya által rendezett Tudomá-
nyos konferencia a Régi Városháza dísztermé-
ben.
Dr. Dávid László Ráckeve Város polgármes-

terének köszöntõje után, a rendezvény levezetõ
elnöke Jáki Réka néprajzkutató bevezetõjében
ismertette a konferencia tudományosságának
fontos alapköveit és felkérte a szakma jeles és
országosan is elismert képviselõit, kutatóit, hogy
tartsákmeg elõadásaikat.
Délután 4 órakor nagyszabású és rendkívüli

ünnepség keretei között került sor a hajómalom
átadására. Az ünnepséget a Ráckevei Molnár
Céh Alapítvány szervezte, ahol fellépett Pitti
Katalin operaénekes, Hegedûs Valér zongora-
mûvész, Matoricz József színmûvész, a Forga-

tós Kamara Táncegyüttes és Vesztergám
Miklós tárogatómûvész.
A nagyszámú nézõközönség elõtt a rácke-

vei egyházak képviselõimegáldották ésmeg-
szentelték a hajómalmot, majd annak kerekei
látványosan forogni kezdtek, ezután pedig
mindenki megtekinthette a hajómalom belse-
jét. Az érdeklõdõk végigkövethették milyen
szakszerûen mûködik a 100 éves technoló-
giával az õrlés, kezükbe vehették a finom,
frissen õrölt lisztet, megkóstolhatták a belõle
készült friss pogácsákat és emelkedett lélek-
kel vehették tudomásul, hogy a Ráckeve jel-
képének tekinthetõ hajómalom ismét feltá-
madt, él és mûködik a Szegedi Kis István sé-

tányon, a Kis-Duna partján. (Lásd részletes be-
számolót az újság 2�4. oldalán. � a szerk.)
Nem ért véget az este, hiszen 9 órakor, amint

besötétedett megindultak a Savoyai-kastély elõl



a kivilágított hajók és megkezdõdött a látványos
és színpompás hagyományos vidám lampionos
csónakfelvonulás. Az idén több vállalkozó ked-
vû társaság érezte úgy, hogy részt kíván venni a
versenyben.
A helyezettek:
4. (14 rajtszámú) Spongya Bob
3. (15 rajtszámú) Hétfejû sárkány
2. (9-es rajtszámú) Hõlégballon
1. (8-as rajtszámú) LamPipi
A nyeremények a felajánlások és szponzorok

jóvoltából az idén rendkívül gazdagok voltak, az
elsõ négy helyezett még Görögországi nyaralást
is nyert.
Augusztus 20-án, Szent István ünnepén és

az új kenyér napján délután 6 órakor került sor
Ráckeve Város Önkormányzata által szervezett
városi ünnepségre. Az ünnepi beszédet dr.
Sárdy Péter államtitkár, a Parlament Külügyi
Hivatalának vezetõje, Ráckeve szülötte mondta,
aki beszédében kiemelte a határainkon túlélõ
testvéreinkkel való összefogás és együttmûkö-
dés fontosságát, amelyet hazánkon belül is
hangsúlyozottabban kell érvényesíteni.
(Lásd a beszéd teljes szövegét az újság 13�14.

oldalán. � a szerk.)

Az ünnepi beszédet követõen Szent István
szarkofágja címmel Pelsõczi László, Matoricz
József fõszereplésével emelkedett hangvételû,
szép ünnepi mûsort hallgathattunkmeg.
Ezután a három város (Ráckeve, Tököl, Száz-

halombatta) által rendezett fesztivál minden fel-
lépõ vendége végigvonult a városon viseletében
és zenéjével,majd amenettánc után este 8 órakor
több ezres nézõközönség elõtt a Savoyai-kastély
elõtti színpadon megkezdõdött a Gálünnepség.
Az óriási sikerû táncok után,Ráckeve városa egy
petárdát lõtt fel a szokásos tûzijáték helyett, mert
az erre irányuló összeget felajánlotta a Borsod
megyei Ónod község számára, ahol az árvíz 400
házat rongált meg. Az emberek megértéssel és
tapssal fogadták ezt a nemes gesztust.

Közbiztonsági- és Sportnap �
Augusztus 21.

ASummerfest véget ért, de testvérvárosi ven-
dégeink számáramég folytatódtak a programok,
hiszen augusztus 21-én került megrendezésre a
Közbiztonsági, sport- és gyermeknap Ráckeve
Város Önkormányzata és a Ráckeve Városi
Amatõr Futball Club szervezésében.
Többféle témában hall-

gathattak elõadásokat a
pálya különbözõ pontjain
az érdeklõdõk, pl. az
egészséges, az életminõ-
ség javításáról, minden
életkorban cselekvésen
alapuló egészségtudatos
magatartás kialakításáról.
Már kora reggel elkez-

dõdött a barátságos kispá-
lyás focibajnokság, amely-
nek eredményhirdetésére
délután került sor.Akupá-
kat dr. Dávid László
Ráckeve város polgár-
mestere, Kalapács Károly a Ráckeve Városi
Amatõr Futball Club elnöke és Ónod község
polgármestere Bacsó János adta át, aki egyben
hálás szavakkal megköszönte az árvíz sújtotta
községe számára történõ felajánlásokat, hiszen a
nevezési díjakat a község csaknem 400 házának
helyrehozatalához ajánlották fel a csapatok.
Amérkõzés eredménye:
1. helyezett: Ónod csapata
2. helyezett: Rendõrök csapata
3. helyezett: Szomjas IC
4. helyezett: Szigetbecsei Bányász
5. helyezett: Hivatali Bikák
6. helyezett: Ráckeve
7. helyezett: KékVillám
8. helyezett: Kanca SC
9. helyezett: Csikó FC
A gólkirály címet az ónodi Soltész Attila

nyerte, a legjobb kapus pedig a Kanca SC ka-
pusa, Nagy László lett.
Az Alkotómûvészek és Mûvészetbarátok

Egyesületének tagjai biztosították a gyermekek
számára, hogy rajzolási képességüket, tehetsé-
güket egy hatalmas falon kipróbálhassák.
A vidám, színes napon számos látványos be-

mutatóra került sor. Láthattunk élesben egy
rendõrségi taktikai jelenetet, hogy hogyan fog el
egy autóval menekülõ bûnözõt a BRFKBeveté-
si Fõosztály Mélységellenõrzési Osztály Mûve-
leti Alosztálya.
A PMRFK Ráckevei Rendõrkapitányság sát-

rában folyamatosan fogadták a gyerekeket, ér-
deklõdõket a rendõrnõk, ujjlenyomatokat készí-
tették, de komoly, szakszerû felvilágosítást
nyújtottak a drogok használatáról és káros hatá-
sairól is.

Láthattuk a Népszigeti Kutyaiskola bemuta-
tóját, a Ráckeve Városi Tûzoltóság bemutatóját,
ahol láthattak élesben egy személyautó kigyul-
ladását és annak szétvágását. A Véd-Gát Va-
gyonvédelmi Szolgáltató Kft. sátrában is hasz-
nos információkat kaphattak az érdeklõdõk. Ko-
rabeli viseletben és fegyverekkel tartottak be-
mutatókat és próbálhatták ki a dobóeszközöket,
íjakat, fegyvereket az érdeklõdõk, akik fõként
gyermekek voltak.

Sor került karatebemutatóra, és aQuad-Aréna
trükkös kerékpárok bemutatójára.
Könnyedebb szórakozást kínált Sramekné

Kátai Mónika aerobic táncával, a Barbie Dance
Tánccsoport, a Kék-DunaMajorett Tánccsoport
és Dance Feeling Tánciskolamûsoraival.
A szervezõk itt szeretnének köszönetet mon-

dani minden fellépõnek és résztvevõnek, aki
részt vett a sportnap sikeres lebonyolításában!
A nap során zajlottak még játékos vetélke-

dõk: zsákban futás, kötélhúzás, ládamászás, le-
pényevés, valamint egész nap lehetõség volt ug-
rálóvárazni, lovagolni, falat mászni, arcot fes-
teni és trambulinozni.
Volt kisállat bemutató, kirakodóvásár, büfé és

babgulyás. Este 6 órától élõ zenét biztosított
Méri Jenõ és zenekara.
A rendezvény fõvédnöke dr. Dávid László,

RáckeveVáros polgármestere volt.
A szervezõknek gratulálunk, reméljük min-

denki kellõképpen jól kifáradva, de élmények-
kel és hasznos információkkal gazdagodva tér-
hetett haza.
A testvérvárosok képviselõi résztvettek még

egy Pusztaprogramon is a Kiskunsági Nemzeti
Parkban, ahol meglátogatták a Bicó Tanyát, lo-
vagolhattak, sétálhattak a pusztában, megtekint-
hettek egy tájházat és a tanyavilágot.
Este búcsúvacsorát rendezett az önkormány-

zat a vendégek számára, majd augusztus 23-án a
delegációk megköszönve vendéglátóiknak e
nagyszerû hetet hazautaztak, kifejezve remé-
nyüket, hogy hamarosan újra találkozhatnak
bármelyik testvérvárosi rendezvényeiken.

Szöveg: Jáki Réka
Fotók: Engyel Gábor
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Amennyiben nálunk rendeli meg riasztó-
rendszere telepítését és annak távfelügyeletre
csatlakozását � a kedvezményes áron felül �,
ajándékként kiépítünk önnek egymobilpánik

adó-vevõ készüléket.
Belépési díjat nem számolunk fel! A helyszíni felmérés ingyenes!
Szolgáltatásaink:

� riasztórendszerek telepítése és távfelügyelete
� telephelyek élõerõs õrzése (kutyával, fegyverrel)
� kamerás megfigyelõ rendszerek kiépítése
� események, rendezvények biztosítása
� beléptetõ rendszerek kiépítése
� tûzjelzõ hálózatok telepítése és távfelügyelete

Ingyenes szakmai tanácsadással várunkminden kedves érdeklõdõt!
Forduljon hozzánk bizalommal!
Az akció a visszavonásig érvényes!
Elérhetõségeink:
Cím: 2300 Ráckeve, Kossuth Lajos út 122.
Tel./Fax: 06-24/423-498
Web: www.ved-gat.hu
e-mail: info@ved-gat.hu



EGYCSÉSZEKÁVÉ...

Buzás Károly
íjász világbajnokkal

Világbajnoknak lenni, a világon valamiben a
legjobbnak lenni felemelõ érzés, amely büszke-
séggel tölti el az embert, de a következõ beszél-
getés soránmegtudhatjuk, hogy van valami, ami
az éremnél is fontosabb�
Buzás Károly Ráckevén él, Budapesten dol-

gozik a rendõrségen, mint informatikus, rend-
szergazda és a Ráckevei Íjász Közhasznú Sport-
egyesület tagja. Még csak néhány éve lett az íjá-
szat szerelmese, mégis augusztusban a németor-
szági Dahn városában, az IFAA által rendezett
Terepíjász Világbajnokság gyõztese lett.
Hogyan jut el valaki néhány év alatt egy világ-
bajnokságra és hogyan szerezheti
meg ezt a címet?

Jáki Réka: �Mióta íjászkodsz?

Buzás Károly: � 2006-ban kezd-
tem, akkor egy évig a kert végében
lõttem. Két fiam van, 17 és 19 évesek,
eleinte Õk is kísérleteztek az íjászat-
tal, a kisebbik fiam, Tamás járt is ve-
lem a versenyekre. Éreztem rögtön,
hogy ez tetszik nekem, és nagyon
érdekel. Nagyjából egy év után már
sikerült egyesületi keretek között
folytatni a sportot.
Az egyesület 3 éve alakult, rövid

nevünk a Keve Serege, ezt használjuk
szívesebben, a hivatalos a Ráckevei
Íjász Közhasznú Sportegyesület. Az íjászatra
elsõsorban sportként tekintünk.
Arra törekszünk, hogy mesteri szinten tudjuk

kezelni ezeket a sporteszközöket.
Egymástól függetlenül kezdtünk el íjászkodni

többen is, a KókaiMisi ésmég páranmások.
A véletlenek összjátéka volt, hogy így egy-

másra találtunk. Tizenketten alapítottuk meg az
egyesületet, láttuk, hogy nemcsak minket érde-

kel ez a dolog, hanem több embert, és kicsit ki-
nõttükmármagunkat, ezért is alapítottukmeg az
egyesületet. Azóta együtt edzünk, gyerekek,
fiúk, lányok, fiatalok, idõsebbek, amikor csak
tudunk hetente legalább kétszer, de ha idõnk en-
gedi többször is, idõnként bemutatókat tartunk
rendezvényeken, versenyekre járunk.
Eleinte a Savoyai-kastély adott otthont ne-

künk, ott próbáltunk szervezetten együtt edzeni,
de most már az önkormányzat a régi vásárteret
biztosítja számunkra, van ott egy konténerünk
is, és cserébemi füvet nyírunk, rendben tartjuk a
terepet.

�Milyen íjakat használtok?

�Nagyon sokféle íj létezik,mi gyakorlatilag a
teljes palettát használjuk, nomád íj, vadász íj,
csigás íj és olimpiai íj, ez a néhány a leggyako-
ribb és legnépszerûbb az íjászok között. Aki
sportként tekint az íjászatra, annak mindegy,
hogy milyen íjat adnak a kezébe, az lõ, magáért
a lövésért. Én lövök a nomáddal, a vadásszal és

az olimpiaival. Az elsõ a vadászreflex volt, azzal
kezdtem el versenyezni, aztán aMisiék hatására
kezdtem a versenyek miatt nomád íjjal próbál-
kozni, mert teljesenmás a kettõ, az egyik közép-
lövõ, a másik nem. Az egyikkel pontosabban le-
het célozni, amásikkal kevésbé. Itt az egyesület-
ben a legtöbben nomád íjjal lövünk, de ez nem a
hagyományõrzés miatt alakult így, talán mert ez
az egyik legolcsóbb íj, viszont ehhez kell a leg-
többet hozzátenni az íjásznak. Egy csigás íjon
ott van egy távcsõnek is nevezhetõ, ún. �scope�,
vízmérték, mindenféle olyan dolog, ami a pon-
tosságot segíti, és nagy távolságokra, pl. akár 90

méterre is tudnak egy tenyérnyi felü-
letre nagy pontossággal célba lõni ha-
tásosan. A nomád íjjal ezt nem nagyon
lehet megtenni, nem is lövünk ekkora
távot, a versenyeken 30méter, a terep-
íjászaton 40méter a legnagyobb távol-
ság, az itthoni versenyeken. Vadász-
reflex-el már pontosabban, de azzal is
inkább 30-40 méterre kell lõni verse-
nyen. Az olimpiai íj, amely jellegét te-
kintve hasonló, mint egy vadászreflex
vagy egy nomád. Egyszerûen ki kell
húzni az íjat, és teljes erõbõl meg kell
tartani, de itt már sok olyan segítsége
van az íjásznak ami segíti a pontossá-
got. Irányzék, rugós oldaltámasz, hú-
záshossz ellenõrzõ, stabilizátorok. A
csigás íj viszont 20. századi találmány,

korszerû eszköz, a csigák segítenek abban, hogy
amikor kihúzza az ember az íjat, a csigák átbil-
lennek, és gyakorlatilag megtartják az íj erejé-
nek jelentõs részét. Az íjásznakmár inkább csak
koncentrálni és célozni kell, beállítani vízmér-
tékbe, célra tenni az irányzékot, elhelyezni min-
den porcikáját a helyére. Innentõl már egy ké-
nyelmes, nyugodt, erõlködés nélküli lövés
következik.

2010. szeptember 21
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Nekem igazából mindegy mivel lövök, lõt-
tem én már mogyorófa íjjal is. Mindenki tehet-
séges valamiben, de én meg is találtam azt,
amiben jó vagyok és óriási szerencsém van,
hogy még élvezem is. Ez keveseknek adatik
meg.

�Mitõl lesz valaki jó íjász?

�Az elsõ az, hogy szeresse az íjászatot. Aztán
már csak türelmesnek kell lenniemagával szem-
ben és az íjászattal szemben is, aztán nem árt, ha
van némi tehetsége. Az irányzékos kategóriák-
ban nem kell ösztönösen ráérezni, hogy hová
fog menni a nyílvesszõ, az irányzékot, a tüskét
ráteszi a célra, ha nem bele megy, akkor állít az
irányzékon, egészen addig, amíg a tüskét úgy be
nem állítja, hogy jó helyre menjen. Ez egy más-
fajta képességet igényel, mint az enyém. Az íjá-
szat egy nagy, életre szóló játék. Ha célba lö-
vünk, az egy állandó pontverseny, mint egy tet-
ris, vagy hasonló, hogy az ember minél tovább
jusson el a játékban, minél több pontot gyûjtsön.
Egymás között is versenyzünk, edzésen is, ez

elõre viszi a teljesítményeinket, kicsit szimulál-
juk akár fogadással, akár játékból a versenyhely-
zeteket, így van egy kis izgalom. Az íjászat nem
kötelezõen társas sport, elõfordul, hogy ma-
gunkban edzünk, elmélyülünk, gyakorlunk szé-
pen nyugodtan, a lövés élményéért vagy a ter-

mészet szeretetéért, vagy sokmindent mondhat-
nék, hogy miért csinálja ezt az ember. Az egész
számomra egy nagy nyugalomról, békérõl szól,
közben egy nagy játék, társasjáték, egy nagyon
barátságos sport. Ráadásul rengeteg igaz, jó ba-
rátot szereztem az íjászok körébõl, többet ez

alatt a pár év alatt, mint
egész eddigi életem során.
Ha az ember elmegy egy
nagy versenyre, egész nap
együtt vagyunk, lejárunk
24 célt, körbemegyünk
egy 5 kilométeres terüle-
ten, félóránként egyszer-
kétszer kerül az emberre
sor, hogy lõjön, közben
elsétálgat, beszélget.

� Hogyan kezdõdött el
a versenyzõi pályafutá-
sod, amikor már nemcsak
hobbiból járogattál edze-
ni, hanem versenyekre ké-
szültél?

� 2008-ban már alakult az
egyesület, látszott, hogy lesz
versenyengedélyünk is, és
eztánmár nevezhettemaMa-
gyar Íjász Szövetség által
kiírt versenyekre is. Az
örömíjász versenyeken na-
gyon erõs a mezõny, nekem
ez nagyon jó iskola volt a
hivatalos versenyek elõtt. Az
elsõ hivatalos versenyéva-
dom nagyon jól sikerült, több
nagy létszámú, nehéz ver-
senysorozatot is megnyer-
tem, országos csúcstartó, és
országos bajnok lettem. Leg-
alábbis nomád íjjal. Ez adott elegendõ önbizal-
mat, ahhoz, hogy a nemzetközi versenyeken is
el akarjak indulni.

� Amikor az ember már komolyan versenyzik,
akkor kell azért tanárt, mestert találni? Vagy

magát képezi tovább?

� A legjobb edzés a
verseny, ott rengeteget le-
het a többiektõl ellesni.
Az ember kérdez és az íjá-
szok segítõkészek, helyes
tartást, technikát, felszere-
lésre vonatkozó dolgokat
tanulunk egymástól. Ma-
gyarországon nagyon ke-
vés íjászedzõ vanmég, ta-
lán mostanában kezd fel-
jönni ez a sportág és az a
háttér, ami pl. már nyuga-
ton megvan, nálunk még

nem alapozódott meg, mi magunk finanszíroz-
zuk a versenyeket is. Amit a nomád íjászatban
elértem, azt nagyobbrészt autodidaktaként ta-
nultammeg.
Amikor a válogatottba bekerültem és meg

kellett neveznem, hogy ki az edzõm, én Fodor
Ferencet, Ferit neveztem meg, akitõl a kezdett
kezdete óta rengeteget tanultam. Igaz, õ csigás
íjjal lõ, abban lett pár éve Európa-bajnok, élvo-
nalbeli versenyzõ volt évekig, de más kategó-
riákban is nagyon nagy elméleti tudása van,
amivel rengeteget tudott segíteni nekem. Ha
bármilyen kérdésem volt, õ mindig tudott rá vá-
laszolni, pedig én ösztönös íjász vagyok, õ pedig
irányzékos, mi az íjászat két végletét képvisel-
jük, mégis tud nekem tanácsokat adni. Sokat
edzünk együtt, ha valami van, megbeszéljük,
nagyon jó edzõpartner, nemcsak mentor. Mióta
a válogatott tagja vagyok, azóta kicsit más a fel-
készülés, ott is sokat tanultam, a szövetségi ka-
pitánytól, Tom Bil-tõl. Õ egy holland mester-
edzõ, aki 12 évig vezette az osztrák válogatottat
és tavaly óta a magyar válogatott szövetségi ka-
pitánya.

� Az idén kiléptél a nemzetközi porondra is.
Mennyiben volt ez más a hazai versenyekhez ké-
pest? Milyen volt ezeken a versenyeken részt
venni?

� Az idei év jól alakult, bár az év elején, mu-
száj volt megmûteni a kezemet. Irányzékos íjjal
kezdtem lõni az idén, mert július közepén Vi-
segrádon volt egy terepíjász világbajnokság és
be szerettem volna kerülni a nemzeti válogatott-
ba. A visegrádi FITAVB-nek szigorú szabályai
voltak. 3 nagy nemzetközi íjász szövetség van, a
FITA, az IFAA és az EAA. A FITA a legkon-
zervatívabb, õk rendezik az olimpiát is, az õ sza-
bályrendszerük a legszigorúbb, náluk van a leg-
kevesebb kategória: csigás, olimpiai és a bare-
bow. Pár hónapom volt rá, hogy megtanuljak az
olimpiai íjjal lõni és a kvalifikációs versenyben
utolérjem az élbolyt. Ez végül is nem sikerült, az
elsõ háromba nem kerültem be, de amikor az
egyik versenyzõ visszamondta a részvételt, ak-
kor hívtak engem a visegrádi keretbe. Nagyon
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erõs nemzetközi mezõny volt, a VB-n összesen
290 körüli nevezõ indult. Azt terveztem, hogy
vagy legyek a legjobb magyar, vagy a legjobb
16-ba kerüljek be, vagy mindkettõ. Egyik sem
sikerült� Igaz egy pillanata volt a versenynek,
a verseny 2/3-áig a legjobb 8 között voltam, a
kategóriám legjobb magyarjaként. Aztán ez a
pillanat elmúlt, jött néhány trükkösebb cél. A
tehetség nem helyettesíti a rutint. Megközelítet-
tem az élbolyt, néha megszorítottam õket, de 4
hónap alatt azért nem tudtam azt behozni, amit
másokmár évek óta tanulnak. Olyan szoros volt
a mezõny, hogy néhány mínusz ponttal már
több helyezést vissza lehetett esni. De nagyon jó
nemzetközi tapasztalat volt. A verseny után le-
tettem az olimpiai íjat, mert 2 hét múlva jött a
németországi világbajnokság egy más fegyver-
rel és megpróbáltam arra felkészülni. Ez volt a
nomád íj.
Az IFAA a legnagyobb létszámú és legnép-

szerûbb amatõr íjász világszervezet.
Náluk sok a kategória, nem olyan szigorú,

mint a FITA versenyeken. Ezen a versenyen
700 fölött volt az indulók száma. Itt el tudtam in-
dulni azzal az íjjal, amellyel 4 éve kezdtem, en-
nél meg volt a rutinom. Igaz, saját íjam nem
volt, ezt kölcsönkaptam dr. Paku Sándortól, aki
hobbiból készít ilyen íjakat. Csak pár hetünk
volt, hogy összeszokjunk az íjjal. Itt nem a fegy-
vernemhez igazítják a távolságot, hanem élet-
korhoz. Tehát egy nagyon pontos, lencsés,
irányzékos, precíz íjjal ugyanolyan feltételekkel
indulsz el, mint egy nomád íjjal, ami a legprimi-
tívebb. Ez egy igazi kihívás.
Kicsit próbáltam ráedzeni, de a hazai dom-

borzati viszonyok között nem lehet egy olyan
változatos terepre felkészülni, mint amilyen a
Németországi. Nagyon nagy távok vannak és
szokatlanul meredek szögek.
A verseny 5 napos volt, 12-en mentünk ki, a

MISZ (Magyar Íjász Szövetség) maximum 15
fõs létszámkeretet kapott az IFAA-tól. Az elsõ
napmár éreztem, hogy nem kell annyira aggód-
nom, bár az utazás elfárasztott, és a szabályok-
kal sem voltam tisztában, ezért vesztettem pon-
tokat is, így lettem 2. aznap. A vetélytársak egy-
mást figyelik és pontozzák. A második naptól
már erõ sorrendbe osztották a csapatokat, hatan
mentünk együtt, akkor 3. lettem a napi verse-
nyen és átvettem a vezetést összetettben. Így a
harmadik nap reggelén már én voltam a csapat-
kapitány. Akkor már nagyjából tudtam a szabá-
lyokat, sõt reggel mondtam a német sporttár-
saknak, hogy ha látják, hogy hibázok, akkor
szóljanak, de ne utána, hanem elõtte. Ezen
nevettek is, de rendesek voltak, szóltak is. Jó kis
csapat voltunk, azt hiszem, fairplay szerint ját-
szottunk.
Szerda estére 2 ponttal beelõztek az össze-

tettben, de csütörtök estére ismét én vezettem az
összesített rangsort. Reggel fél 9 körül kezdtük
és este fél 6-6 körül fejeztük be, jól el lehet fá-
radni hegyre fel és le. Kell a kondi, bár sok lehe-

tõségem, idõm nincs edzeni, azért futok néha és
megpróbálok a munkahelyemen gyalog fel-
menni naponta többször a 6.-ra. Szóval csütör-
tökön az angol címvédõvel fej-fej mellett küz-
döttünk, és a német csapattársakkal is. Csütör-
tök estére már egy megnyugtató, magabiztos
pontszámom volt, de még nem fölényes.
A historycal bow (történelmi íj) volt az én

fegyverem, de ezeket a távokat nem a mi
íjunkhoz találták ki, hanem a csigás íjakhoz. Az
én íjam éppen úgy néz ki, mint ahogy ezer éve
egy magyar íj kinézhetett. Csak természetes
anyagok vannak benne: fa, szarvasmarha ín, vízi
bivaly tülke, és mindez halhólyagenyvvel vagy
bõrenyvvel van összeragasztva . Hõmérsékletre,
nedvességre nagyon érzékeny, és arra is, hogy
mennyi ideig van felajzva. El is fárad a nap
során, megnyúlik, másnap kicsit magához tér
ugyan, visszanyer valamennyi rugalmasságot,
de nagyon szeszélyes. Pl. kedden reggel 41 font
volt (ez kb. 25 kg-nak felel meg ha kihúzom,
mintha 25 kilót emelgetnék, vagy expandert
húznék ki), szerdán 35 font voltmár csak. (Font-
banmérik az íjászok az íj erejét.)
Csak ketten lõttünk a mongol versenytársam-

mal ilyen íjjal, a többiek a longbow-val (ez az
angolok hosszú íja, innen is a neve :-).
Ez a kölcsönkapott íj kicsit libegõs is volt, ke-

vés benne a fa, hol lefelé visz, hol felfelé, állan-
dóan ellenõrizni, állítgatni kellett.Megkellett ve-
le barátkoznom, de szeretném majd megvenni,
mert ennekmár eszmei értéke van számomra.
Aztán eljött az utolsó nap a versenyen, a pén-

teki, akkor még szorongattak kicsit. Minden
napra volt valaki, aki megtáltosodott, de aki 5
napon keresztül tudott volna egyenletes, magas
teljesítményt nyújtani, azok csak néhányan vol-
tunk. Szerencsére én nyújtottam a legegyenlete-
sebb teljesítményt azon a szinten. Ezmúlik sok-
szor a mentális hozzáálláson is. Nekem ez
megy, mert tudom, hogy mire vagyok képes,
ezért nyugodt vagyok, ha van is versenyizgal-
mam, az engem mindig csak jobb eredményre
inspirál. Mondják is a többiek, hogy én edzésen
soha nem vagyok olyan jó, mint versenyen. Ne-
kem kell egy kis �stressz�, hogy jól teljesítsek.
Nagy távokat jobban lõttem egyenletesen, mint
a többiek. Jöttek így a pontjaim és a végén 1291
ponttal nyertem, negyvenhéttel elõztem meg a
2.-at. Nagyon jó íjászok voltak ezek a fiúk, az el-
sõ 5-6-7. elég keményen küzdött, angol, finn,
holland, német íjászok, mégmongol is volt.

�Milyen érzés volt a dobogón állni?

� Hát persze, hogy nagyon jó! Komoly szer-
tartás volt, 2-3 órás eredményhirdetéssel, renge-
teg kategóriában. Kupát nem kaptunk, egy ér-
met adnak, és az elsõ helyezettnek egy hímzett
medállt, amit felvarrhat a mezére, de ez egy
amatõr verseny, nem a pénzrõl szól, hanem a di-
csõségrõl, az erkölcsi elismerésrõl. Én azt gon-
dolom, hogy ha valaki valamit jól csinál az élet-

ben, abból tud majd profitálni. Talán majd egy-
szer a hobbimmal a szenvedélyemmel kereshe-
tem a kenyeremet is. De nem az érem számít.
Sokat jelentett, hogy a családom, a barátaim,
csapattársaim küldözgették az sms-eket, biztat-
tak, az öcsém sms-ét többször is elolvastam,
annyira sok erõt adott.
A csapattársaimmal többször megünnepeltük

a VB gyõzelmemet, hoz valamelyikük egy tor-
tát, vagy rákészülnek egy szalonnasütésre, és
mesélek a versenyrõl, a társakról, az emlékeze-
tesebb lövésekrõl, sztorikról. (Ez nálunk bevett
gyakorlat, demost egy kicsit még sûrûbb lett! :-)

� Folytatod a versenyzést, mire készülsz
most?

� Ezt a világversenyt kétévente rendezik, de
én már nem hiszem, hogy a közeljövõben indu-
lok újra. Elhatároztam, hogy az olimpiára készü-
lök, olimpiai íjjal, nekemmost ez lesz az új kihí-
vás, remélem lesz rá idõm, hiszen ez egy ko-
moly kategóriaváltás, újra kell tanulnom a szak-
mát, majdnemhogy a nulláról. Ez olyan, mint
egy gátfutó és egymaratoni futó közötti különb-
ség. Nomádban már ennél nagyobb eredményt
nem tudok elérni. Igazából nem az éremtõl va-
gyok jobb íjász, hanem attól az úttól, ami az ére-
mig elvezet. Elismertebb vagyok, de az az 5 nap,
amelyen küzdöttem, ahol barátságokat kötöt-
tem, az számít. A cél tart 5 percig, amíg a nya-
kadba akasszák az érmet, ad egy kis önbizalmat,
de az út az hosszabb és többet jelent, legalábbis
nekem.
30 éve nem sikerült magyar férfi íjásznak

olimpiai kvalifikációt szerezni. Nekem most ez
lesz a következõ célom. Én jó vagyok egyikben
is, másikban is, de nem vagyok klasszis sem-
miben. Inkább univerzális, jó íjásznak tartom
magam, de megpróbálom, hogy ha egyre kon-
centrálok, akkor vajonmilyen eredményt érek el.
Szeretnénk, ha az egyesületbe jönnének még

új tagok, fiatalabbak vagy idõsebbekmindegy.
Ez nálunk az egyesületben rendszeresen napi-

rendi pont, hiszen értelmes idõtöltés, hétvégen-
ként versenyre lehet menni szép tájakra, váro-
sokba, várakba, történelmi helyszínekre. Jó le-
vegõn vagyunk, megismerjük az országot,
együtt lehet a család, a barátok, nem a televízió,
a számítógép elõtt ülnek a gyerekek. Úgyhogy
biztatunk bárkit, hogy jöjjön ki hozzánk a régi
vásártérre, kedden és csütörtökön mindig ott
edzünk este 6 órától. Szeretettel várunkminden-
kit!

� Neked sok sikert és eredményeket kívánunk,
reméljük beszámolhatunk még a további sport-
sikereidrõl!

�Köszönöm szépen!

Szöveg: Jáki Réka
Fotók: BuzásKároly
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A Summerfest

Fesztivál
ráckevei

programjainak
támogatói

A fesztiválmecénásai:
RáckeveVáros Önkormányzata
Nemzeti Kulturális Alap
Arany fokozatú támogató:
Savoyai-kastély étterme � Petre Béla
Ezüst fokozatú támogató:
Havaria Kft.
Incsi Fincsi Falatozó
LarssenDepoKft.
OTPBankRt.
Sutyi és Sasi Pizzéria
KékDunaWellness Hotel
Bronz fokozatú támogató:
Andromeda Travel
Aqualand Ráckeve
Armakont Kft.
Biztek Munkavédelmi és Tûzvédelmi
TanácsadóKft.
Dental Kft. � dr. Novák Jenõ és dr. Novák
Gábor
Keve Fruct Kft.
Kevenet Internet

Mobil Trans Kft.
NoskeVirágkertészet
RáckeveMezõgazdasági Kft.
Ráckevei Dunaági Horgász Szövetség
RVDunaKft.
Technikai Brigád Bt. Ráckeve

További támogatók:
Ady Endre Gimnázium
Árpád FejedelemÁltalános Iskola
ÁrpádMúzeum
Baski Tüzép
Bõcze Bernadett
Családsegítõ és Gyermekjóléti Szolgálat
Erdõ család
Flóra Centrum �Viski Józsefné
Forgács György
Gergõ Péter
Ipari Park Kft.
KoraxKft.
Kör-TV
Leányvár Fogadó
Lippert Barbara
Miniklinik Kft.
PestMegyeÖnkormányzatának
IdõsekOtthona
Ráckevei Polgárõrség
Ráckevei Rendõrkapitányság
Ráckevei Tûzoltóság
Romantika Cukrászda
Savoyai-kastélyszálló�ReichMárton

Schema Számítástechnika
Sophia Könyvesbolt
Szadai József
Viski Györgyné
Vízügyi Igazgatóság
West-graphKft.
Zeusz Club Taverna

Köszönöm mindenkinek, aki � akár anya-
giakkal akár más egyéb segítséggel, jó szándékú
munkával � segítette a fesztivál megvalósulását,
megszervezését!

BudaiGábor, igazgató
Fotók: Engyel Gábor

Akiknek az augusztus 19-i tûzijátékot köszön-
hetjük:LarssenDepoKft., HavariaKft.,
Mobil Trans Zrt., Technikai BrigádBt.

Tisztelt Választópolgár!
Október 3-án szavazz rám!!!

LakiMáriaMagdolna vagyok független képviselõje-
lölt. Paraszt származású, tõsgyökeres ráckeveinek tartom
magam, habár nõvéri hivatásom miatt, diplomás szaká-
polóként 22 éves koromtól Budapesten éltem. Édesapám
Laki István, édesanyámBrezinaMária, a Laki és aBrezina
család köztiszteletnek örvendRáckevén évtizedekóta.

Soha életemben nem politizáltam, csak szorgalmasan, becsületesen
ápoltam a rám bízott betegeket. De most ITT AZ IDÕ! Nem pénzharácso-
lás miatt szeretnék képviselõ lenni. Nekem hála Istennek megvan minde-
nem és ezt a két kezem munkájának köszönhetem. Szeretném, ha a rácke-
veiek egészségesebbek, vidámabbak, sportosabbak, együttérzõbbek lenné-
nek. Alternatív gyógymódokkal bárkinek bármikor szívesen segítek. �Az
egészség nemminden, de az egészség nélkül mindenmás semmi.�

Szeretném, ha Ráckeve tisztább lenne, a Duna vize nem lenne tele sze-
méttel és mindenféle állattetemekkel. Szeretném, ha azok, akik már elérték
a nyugdíjkorhatárt pihennének és hagynák, hogy a diplomás, okos, szorgal-
mas ráckevei fiatalok dolgozzanak.

Szeretnék Ráckevén nagyobb közbiztonságot.
Én nem félek a kisebbségtõl sem, rá kellene venni õket, hogy tanuljanak

és dolgozzanak, és ne bûncselekménybõl akarjanak megélni. Ez nagyon
nehéz feladat, de én szeretem a kihívásokat!

Szeretném, ha Ráckevén nem kellene minden értékes ingatlant eladni.
Õstermelõket a ráckevei piacra!

Ráckeveieket a vezetõ posztokra, él itt elég sok okos, rátermett, tettre
kész ember!

Jó egészséget, Isten áldását kívánokminden ráckeveinek!
Ráckeve a tornyok és a vizek városa, hála istennek én itt születtem!
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Fogadj örökbe�
Milyen szép kezdeményezés volt, de azóta úgy látszik, megfeled-

keztünk róla! Érdemes volna újra feléleszteni.
És íme egy példa: Mondrák Mihályék (Misiék) által rendbetett és

fenntartott közterület: ültetés, fûnyírás, locsolás stb. (Ráckeve,
Tinódi u.)
Ha hasonlóval találkoznak, szóljanak be az újság szerkesztõségébe

és kimegyünk fotózni, megmutatjuk a Ráckeveieknek.
Azok az emberek, akik összefogva, szinte a semmibõl fel tudtak

építeni egy hajómalmot, azokmáskor is, másért is össze tudnak fogni.
Hajrá Ráckeveiek!

DarabontMária
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Klasszikus étkek egyike a lecsó
A lecsó a hagyományos ételek közé tartozik.

Nem kell hozzá más, mint hagyma, paprika,
paradicsom, ez lenne az alaprecept.Más össze-
tételben hívhatjuk ratatouillenek, gyuvecsnek,
attól függ melyik országban készítik. Nagyon
sokféle módon, gyorsan elkészíthetõ. Hogy
mivel gazdagítható?
A lecsónál bejön az �ahány ház, annyi szo-

kás�. Van, aki a paprikát karikázza, kockázza,
vagy csíkokra vágja, ugyanez a hagymánál.
Nem utolsó dolog, mivel gazdagítjuk: tojással,
kolbásszal, tarhonyával, nokedlivel, hússal,
gombával, cukkinivel, padlizsánnal, babbal stb.
Az alaplecsót rizsköret mellé, burgonyakö-

retmellé kiegészítõnek, vagy éppen húsra ken-
ve, felgöngyölve, vagy natúr húsra, halra ada-
golva � sajttal megszórva sütni.

Lecsó � alaprecept
Hozzávalók: 3 db hagyma, 40 dkg paradi-

csom,80dkgpaprika,õröltpaprika, só,bors,olaj.
A fél karikára vágott hagymát olajon meg-

párolom, hozzáadom a karikára vágott papri-

kát, majd a héja nélküli darabolt paradicsomot,
piros paprikát. Sózom, borsozom, készre fõ-
zöm. Szerintem beillik az alapreceptbe a
füstölt szalonna is.

Ratatouille � francia lecsó
Hozzávalók: egyenlõ mennyiség a cukkini-

bõl, padlizsánból, paradicsomból, paprikából,
hagymából pl.: 25 dkg, 4 gerezd fokhagyma,
olaj, só, bors, cukor, rozmaring, 2 babérlevél.
A zöldségeket kockára vágom, és ugyanúgy

készítem, mint a lecsót. Egy kevés cukor azért
kell, hogy lágyabbá, finomabbá tegye az ételt.

Tarhonyás lecsó
A kész pirított tarhonyát a finom tojásos le-

csóval tálalom.

Gnocchis lecsó
A kész lecsót a kifõtt gnocchival keverem,

és összefõzõm, tetejére tejfölt locsolok.

Cukkinis lecsó
Az alaprecepthez kb. 30 dkg kockázott cuk-

kinit adok, miután a paprika puhult, és utána a
paradicsom.

Gyuvecs �Mari módra
Hozzávalók: 80 dkg pulykacomb, 2 hagy-

ma, 1 paprika, 2 paradicsom, õrölt paprika, fél
üveg konzerv lecsó, 1 bögre fõtt rizs, 1 kg fõtt
krumpli, 1 nagy doboz tejföl, 15 dkg reszelt
sajt, 1 csomag bacon.
A kis kockára vágott pulykacombból a

hagymával, paprikával, paradicsommal pör-
költet készítek. Egy nagyobb jénai edényt
kivajazok a szalonna felét csíkokra vágom és
szétterítem. Erre a karikára vágott fõtt krumpli,
majd a pörkölt, tejfölös locsolás, reszelt sajt,
rizs és a fél üveg lecsó rálocsolva, majd a má-
sik adag fõtt krumpli. Tejföllel gazdagonmeg-
locsolom, a bacon másik felét rászórom. Sütõ-
ben pirosra sütöm, tálalás elõtt a maradék re-
szelt sajttal megszórom. Kockára vágva tála-
lom.
Most van az eltevések idõszaka, az elkészí-

tett alaplecsót kitisztított forró üvegekbe te-
szem � tetejére olaj � száraz dunszt és hagyom
kihûlni.
Kívánok jó étvágyat!

FejérdyGyõzõné/MARI

Sütô-fôzô sarok

VÉRADÁS!!! TARTSONVELÜNK!

Kedves Véradók, potenciális Véradók, kedves Olvasók!
2010-ben harmadszor szervez aMagyarVöröskereszt véradást Rác-

kevén, szeptember 23-án 12-18 óra között, az Ács KárolyMûvelõdési
Központban. Sajnos a júniusi véradásonmegjelentek száma elmaradt a
kitûzött 80 fõtõl, reméljük ez alkalommal sok lelkes véradót köszönt-
hetünk.
A véradás menete a szokásos: érkezéskor a személy igazolványt, a

TAJ-kártyát és a lakcímkártyát kell bemutatni a regisztrációnál, majd
kitölteni az egészségi állapotunkra vonatkozó kérdõívet. Ezután meg-
szúrják az ujjhegyünket, hogy ellenõrizzék a hemoglobinszintet és vé-
gül az orvos dönti el, hogy alkalmasak vagyunk-e a véradásra. Végül
tíz perc sem kell, hogy levegyék a hozzáértõ, kedves ápolónõk a 4,5 dl
vért, mely után még pihenhetünk pár percet. Amennyiben elmúlt 18
éves, súlya meghaladja az 50 kg-ot és egészségesnek érzi magát, sze-
retettel várjuk a véradásra, hogy egy jó hangulatban eltöltött fél órát
szánjonmásokmegmentésére.
Amennyiben bárkinek kérdése merülne fel a véradásokkal kapcso-

latban, kérem látogasson el a www.veradas.hu oldalra vagy a Magyar
Vöröskereszt honlapjára. A hely-
színen pedig egy jókedvû kis csa-
pat várja Önöket. Tartsanak ve-
lünk!!!
Kérjük ne felejtsék el szemé-

lyi igazolványukat, lakcím- és
TAJ-kártyájukat.

SzõllõsyNikoletta
helyi szervezõ
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A piknik eredetileg olyan baráti összejövetelt
jelent, ahova a részvevõk hozzák az enni- és
innivalót. Ilyen a mi fejelõ partink is, sõt egyre
ilyenebb. Egyre fontosabb Petre Béla frissen
csapolt söre, Szadovszky felejthetetlen barack-
pálinkája � érdekes, fejelõ teljesítménye egyre
felejthetõbb �, no meg azok a reggeli húsos sza-

lonnák, kolbászok, sajtok, paprikák, paradicso-
mok, amelyekbõl fürge asszonyi kezek oly
finom szendvicseket készítenek. A csúcs persze
mindig a nagy horgász, Sándor Pityu sült hala,
akkor is, ha a Nagycsarnokban veszi titokban.
Ám a piknik mást is jelent, s esetünkben

egyre inkábbmást jelent: piknikus termetû öreg-

urak kedélyes ugrándozásait a forró homokon.
Ahogy elnézem a képeket, egyre nagyobb
pocakokat látok � néhányan õrizzük csak az
édes ifjúságot derékbõségben elbeszélve � és
egyre kevesebb fejelõs akcióképet, annál több
üldögélõst, beszélgetõst az étkezõasztaloknál.
Mintha kevesebb lenne bennünk a gyõzni

akarás és több a barátkozni akarás. A fejelésrõl
kezd áttevõdni a hangsúly a társaságra. Arra,
hogy jó együtt lenni, akkor is, ha olykor fejelni
kell. Hatvanszor ide-oda ugrándozni, amíg
Szõke végre pontosan az ember fejére tesz egy
labdát, ami aztán már, persze védhetetlenül
vágódik a kapufa mellé (nem a léc alá, mert léc
nincs is, és abból csak vita van, hogy bent volt-e
vagy sem). De muszáj vállalni mindent, mert
különben a fiatalok � bár ez a kifejezés Rékasi,
Agócs, Farkas, Szeltner és a többiek esetében
már erõs eufemizmus �, honnan tudnák, hogyan
kell ezt csinálni. S ha mi már nem leszünk, ki
vinné tovább a stafétabotot. (Csak az a bot
nehogy az õ lábuk legyen, vagy esetleg azt higy-
gyék, hogy a kutyát kell ütni vele.)
Mindegy. Minden nemzedéknek olyan

követõi vannak, amilyeneket megérdemel. Mi,
úgy látszik, valamit nagyon elszúrtunk. Hanem
az elõdök jó munkát végeztek: maguknál job-
bakat �neveltek ki�. Pedig õk sem voltak
akárkik. Itt egykor egy Jónás Jancsi, idõsebb
ZilahyDezsõ,BaloghLaci, Buksza Jancsi, Feith
Jancsi fejelt velünk, egyik sem volt száz kilónál
könnyebb. Az volt a szerencse, hogy akkor még
vízben fejeltünk, s ugye, tudjuk, minden vízbe
merülõ test annyit veszít a súlyából�Bár én eb-
ben azért nem volnék olyan biztos. Szerintem
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RÁCKEVEI FEJPÁRBAJ
A nagy piknik

Újra itt van a nagy csapat! Tizenkilencen vagyunk, avagy egy híján húszan.Mögöttünk Ráckeve
megunhatatlan, gyönyörû látképe aDunával és a tornyokkal. Nemminden torony látszik, miként
közülünk is le van vágva az egyik csapat oszlopa. Bár keze látszik a vállamon, méghozzá az a kéz,

mely ezt az újságot elõállította. Köszönet érte

Réka fejelni készül. Félóráig dobálja föl a labdát, közben lépeget elõre, igyekszik idegesíteni az
ellenfelet, s félelmet kelteni benne. Pedig�Gyenge a kapufát fogja, hogy össze ne essen.

Agócs hátul figyel, Lantos elõl tornyosul, Szadó amásik kapufánál gurulófélben

Bele vagyok taposva a homokba, de ez, úgy lát-
szik nem elég, mert nagy lendülettel jön Lantos

Csaba, rögtön rám lép (végül fölsegített)
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Archimédesz, ha ismerte volna Buksza Jancsit,
meggondolta volna tételét. Aki ugyanis, ha ráült
az ember fejére a víz alatt, állítom, semmit sem
veszített a súlyából.
Egyébként a ráckevei fejelés isminthamegis-

mételné a darwini törzsfejlõdést. A vízben fejlõ-
dött ki, aztán mászott ki a szárazföldre, ponto-
sabban a homokba. Egyébként sosem jöttünk
volna ki a vízbõl, ha meglenne az a finom kavi-
csos föveny. Vízben fejelni jó, hamarabb fárad
ugyan az ember, de nehezebben veszi észre. Per-
sze, jó a homok is. De most nem eléggé jó. Vél-
hetõleg távol marad a küzdelmektõl két olyan
ember, akik uralkodók voltak hosszú éveken át

� persze csak a mi hanyatlásunk után. Sándor
Pityu a koszorúereire hivatkozva akar távol ma-
radni a küzdelmektõl, pedig az évek során ka-
pott elég koszorút gyõzelmeiért. Kérjük szépen,
ne vacakoljon, gyógyuljonmeg hamar. Amásik
hiányzó a játékból Zsideg (Stáhly Zsolt) lehet,
aki állítólag fürdés közben elcsúszott zuhanyo-
zóban, s megütötte a derekát. Nevetséges indok.
Mióta keményebb a fürdõszobacsempe Gyen-
gési vagy Szadovszky könyökénél, Lantos Csa-
ba vállánál? Különben is, minek annyit fürdeni?

Minden fürdéssel nõ a vízfogyasztás, s az elcsú-
szás esélye. Bizonyos kor után nem szabadna
kockáztatni.
Végül: köszönjük a civileknek a strandért ví-

vott harcukat, s a városatyáknak, hogy hallgat-
tak a jó szóra és a saját szívükre. A környék leg-
csodálatosabb strandja újra él és virul, szolgálja
a város pihenni, játszani, szórakozni vágyó kö-
zönségét, s egy napig, augusztus 19-én élhessen
itt a múlt is, mi, akik örök hálával viseltetünk
szülõföldünk iránt, mert belõle nõttünk ki, s föl-
földobott kõként hozzá hullunk vissza. Bár az a
hullás lehetne kicsivel nagyobb ívû, vetõdéssze-
rû hullás, mert akkor azt a labdát simán ki lehe-
tett volna venni a sarokból.

Szöveg: Szále László
Fotók: Szále János
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Két nagy csapat együtt immár az ádáz küzdelem után barátságosan összekapaszkodva.
(Balról: Farkas Laci, Szadó, Gyenge, Sárdi Peti, Lantos Csabi, Agócs Karcsi)

Nem akartammegfojtani a bírót, pedig
megérdemelte volna. Hiszen a gól az gól.

Szõke bizakodva figyel�

Szõke-Simi a labdával. Ilyenkor örül, hogy
foghatja, az ellenfél labdáinál ez ritkán sikerül
neki. Én négykézlábmászom ki a pályáról,
erõm utolsó tartalékával.Mindent kiadtam

magamból, kár, hogy ez az elsõ meccs
ötödik percében történt

Ott Jenõ, a legnagyobb. No, nemmint bíró
de azért szertjük, ez segít elviselni

égbekiáltó ítéleteit

Zsidegmár tavaly is fõleg a büfépultnál
jeleskedett � éppenmost nyúl a 27. szendvics
után �, idén indokot is keresett erre azzal a
fürdõszobai akcióval.Mellette felesége,

Klári, mindig támogatólag
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Jó pozícióból folytathatta szereplését csapa-
tunk az õszi idényzárás után 2010 tavaszán.
Mint arról korábban már beszámoltunk,

igen szoros élmezõny várhatta a tavaszi foly-
tatást. A sorsolás az õszi párosítás fodítottját
jelentette, tehát a Ráckeve elsõ mérkõzésén a
Törtel csapatát fogadhatta. Rám, bevallom
õszintén a Törtel csapata tette a legjobb be-
nyomást a ráckevei teljesítményével. Össze-
tételében, szakmailag, én õket láttam a leg-
meggyõzõbbnek (0:2). Sülysápra utaztunk a
következõ fordulóban, és sokáig emlékezetes
mérkõzésen 1:2-es félidõt követõen 6:2-re ki-
kaptunk.Az, hogy amásodik félidõben alapo-
san lejtett a hazai pálya, még enyhe kifejezés-
nek tûnik. A következõ fordulóban, hazai pá-
lyán végre �beíratkozhattunk� az
Alsónémedi ellenében. A Keve, ha
nem is parádézva, de biztosan nyer-
te a mérkõzést (2:0). Peregre utaz-
tunk a folytatásban, és a szomszéd-
vár rangadókmindenkori feszültsé-
ge alaposan körbelengte a találko-
zót. A Ráckeve sok lehetõséget te-
remtett a gólszerzésre, amelyekbõl
kettõt értékesíteni is tudott (0:2).
A Törtel mellett a másik bajnok

aspiráns, a Halásztelek következett
hazai pályán. Az elsõsorban a ven-
dégek jóvoltából meglehetõsen
alacsony színvonalú mérkõzésen
1:1-es végeredmény született. Ezen
a találkozón is jól látszott, hogy a Ráckeve
semmivel sem képvisel kisebb játékerõt a baj-
nokságra esélyes csapatoknál.

Egy olyan találkozó következett, amelyet
elsõsorban sovány helyzetkihasználása miatt
nyert meg csak 0:1-re a Ráckeve Gyálon.
Gólzápornak tapsolhattunk a Kakucs ellen
hazai pályán. A 8:1-es végeredmény még
nem is tükrözte hûen a látottakat.
Beleléptünk a gödörbe a következõ 5 for-

dulóban, hiszen gyõzelem nélkül zártuk ezt a
szakaszt. Gyömrõn, két elképesztõen balsze-
rencsés góllal veszítettünk (2:0), majd a Bu-
gyi vitte el mindhárom pontot meggyõzõ já-
tékkal Ráckevérõl (1:3).
Újhartyánban folytatódott ez a keserû szé-

ria, hiszen egy sereg lehetõségünk is volt 2:2-
nél, és mégis a hazaiak nyertek 4:2-re.
A Dömsöd ellen gyõzelmet reméltünk ha-

zai pályán, sajnos hiába. Két súlyos védelmi
hibát követõen az eredmény 2:2 lett.
Kiskunlacházán 3:3-as eredményt értünk

el, ami a hazaiak számára éretékes eredmény-
nek tûnt.
A Tápiószele ellen végre megszakadt a ne-

gatív sorozat, hiszen a Ráckeveminden tekin-
tetben felülmúlta ellenfelét, és 2:0-ra hozta a
mérkõzést.
Nagykátára utaztunk az utolsó elõtti fordu-

lóban, és az õszi 2:2 után nem igazán tudtuk,
mire számíthatunk. A Keve a második félidei
remek játékával 1:3-ra nyerte a mérkõzést,
úgy, hogy már 0:3-ra is vezetett. Különösen
Gáspár második félidei teljesítménye volt fi-
gyelemreméltó.
Következett a bajnokság záró mérkõzése,

az Abony ellen. Emlékezhetünk arra, hogy
õsszel az Abony egyetlen gyõzelmét éppen a

Ráckeve ellen érte el.Most erre semilyen esé-
lye sem mutatkozott, hiszen a Ráckeve, ha
nem is sziporkázva, de biztosan gyûrte le 3:0-
ra a becsületesen küzdõ ellenfelét. A fentiek-
ben leírtak végül is a 7. helyet jelentették csa-
patunknak, amely azonos pontszámmal vég-
zett a 6. helyezett Tápiószelével.

Az ifjúságiaknál sajnos folytatódott amély-
repülés. A Törtel elleni hazai 0:2-t a Sülysá-
pon elszenvedett 4:2-es vereség követte, bár
ezen a mérkõzésen a két ráckevei kiállítás
döntõen befolyásolta a végeredményt. Az,
hogy az Alsónémedi 2:3-ra nyert Ráckevén,
már nem is volt nagy meglepetés, bár aho-
gyan a végeredmény kilalakult, az annál in-
kább. Peregen sem tudtunk kilábalni a hul-
lámvölgybõl, a 3:1-es vereséget követõen.
Végre nyertünk a Halásztelek ellen, otthon
1:0-ra, úgy, hogy 10 emberrel fejeztük be a
mérkõzést, és Dudásmég egy büntetõt is elhi-
bázott a 88. percben. Gyálon következett a
mélypont. Az 5:1-es vereség mellett, morális

problémáink is szembetûnõen kiviláglottak.
A Kakucs elleni hazai 2:2-re végzõdött mér-
kõzésen, már Pirisi Sándor ült a Keve kispad-
ján, hiszen aRáckeveVAFCközösmegegye-
zéssel szerzõdést bontott Szûcs Miklóssal, az
ifjúságiak edzõjével. Gyömrönmár 1:1-re vé-
geztünk, úgy, hogy a Ráckeve az utolsó perc-
ben gyõzelmet szalasztott el. A Bugyi elleni
hazai 0:2-t két súlyos védelmi hiba okozta. Az
Újhartyánban elért 1:1 értékesnek volt mond-
ható. Végre ismét érezhettük a gyõzelem ízét,
a Dömsöd elleni hazai 5:3-nál. Kiskunlachá-
zán 3:1-es vereség lett a vége, ez nagyjából re-
álisnak is tûnt. A Tápiószele elleni hazai 2:1-
es gyõzelemnél, a Ráckeve számolatlanul
hagyta ki lehetõségeit. Nagykátán 1:0-ra ki-

kaptunk, sajnos mezõnyjátékos
õrizte a kevei hálót. AzAbony elle-
ni hazai mérkõzésen már ismét a
visszatért Balczer Ambrus ült a ha-
zai kispadon, és a Ráckeve 4:3-as
gyõzelemmel zárta a bajnokságot.
Csapatunk végül is az igen méltat-
lan 12. helyen végzett, azonos
pontszámmal a 11. helyezettel.

A serdülõk a Kiskunlacháza el-
leni, igen értékes hazai 4:3-mal nyi-
tottak. A Szigetcsépen elért 1:5-ös
gyõzelem magabiztos Ráckevét
sejtetett. Megvertük a Pereget is
1:0-ra Ráckevén, ismét egy igen ér-

tékes sikernek voltunk részesei. Diósdon ki-
kaptunk 7:0-ra, úgy, hogy az egyik diósdi já-
tékos egymaga 6 gólt szerzett. Nem tudtunk
javítani a Bugyi ellen, hiszen a hazaiak 3:0-ra
nyertek, pontosan annyival, mint õsszel a
Ráckeve. A Dunavarsány elleni hazai 2:1-es
gyõzelem megszolgált volt. Tárnokon 1:1-re
végeztünk, elsõsorban Gergõ József remek
védéseinek köszönhetõen. A Biatorbágy el-
leni hazaimérkõzés elmaradt, hiszen a vendé-
gek nemutaztak el Ráckevére. Visszavágtunk
a Szigetszentmártonnak az õszi vereségért
(3:1). Halásztelken 1:1-el zártuk a bajnoksá-
got. Serdülõink a 4. helyen végeztek, és figye-
lembe véve a Kovács Zsolt, Szanyó Tibor
edzõk által alkalmazott rotációs rendszert, ez
azért jó eredménynekmondható.

A következõ írásunkbanmár a bajnoki nyi-
tányról is beszámolhatunk, hiszen ha jók az
információink, az õszi szezon augusztus 21-
én kezdõdik.
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Visszatekintés 2010. tavaszára

A fotó a Sportnapon készült, csak illusztráció. � A szerk.
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Egy plusz egy pont Némedirõl
(Van úgy, hogy a pénz nemautomatikus gyõzelem)
A címben foglaltakról majd az írás késõbbi

szakaszában esik szó, most nézzük a felkészü-
lés folyamán történteket, lehetõség szerint idõ-
rendi sorrendben. Szerencsére hamar kiderült,
hogy a csapat egészséges magva túlnyomó
részt együtt maradt. Csak néhány távozó
személye borzolta a kedélyeket, de az érkezõk
jórészt kompenzálták ezt a veszteséget. Távo-
zott Kovács Norbert, õt a feljutó Halásztelek
kereste meg, kihagyhatatlannak tûnõ ajánlattal.
Elment még Bongó Krisztián, remek kapu-
sunk, õ Csepelre távozott, de ikertestvére Bon-
gó Norbert feltehetõleg megfelelõen pótolni
tudja õt. KrizsikGéza viszont visszament Pereg-
re, de helyetteKelemenGábor ésCsernaGábor
érkezett a szomszédvárból. A játékos mozgá-
sokról röviden ennyit érdemes elmondani. Ha-
gyományosan a bajnokság elõtt, felkészülési
tornán vett részt a csapat Délegyházán. Elsõ-
ként a Halásztelek csapatával játszottunk, és
1:0-ás félidõt követõen 1:4-re veszítettünk a
felsõbb osztályba került Halásztelekkel szem-
ben. A gólunkat Cserna szerezte. A következõ
mérkõzést a harmadik helyért Dunaharaszti
csapatával vívtuk, és 13:0-ra leléptük ellenfe-
lünket. A történeti hûség kedvéért el kell mon-
danunk, hogy ellenfelünk meglehetõsen homá-
lyos csapattal állt ki erre a találkozóra. A folyta-
tásban a Csepel csapata 0:3-ra nyert Ráckevén,
majd Délegyházán játszottunk edzõmérkõzést,
amely 4:4 arányú döntetlent hozott. Góljainkat
Tóth J., Gyurcsányi, Gáspár és Cserna szerezte.
Zárásként egyMagyar Kupamérkõzésre került
volna sor, a már említett Délegyháza ellen, de a
hazaiak igazolása nem volt rendben, így a mér-
kõzést 0:3-al a Ráckeve javára igazolták. Az
ezután lejátszott barátságosmérkõzést aRácke-
ve 0:2-remegnyerte.
Ezzel el is érkeztünk a bajnokság rajtját je-

lentõ Alsónémedin lejátszott mérkõzéshez. Az
elõzetes hírek szerint rendkívül tõkeerõs szpon-
zor érkezett Némedire, és hozott magával né-
hány jó nevû játékost is, olyanokat akiket tököli
barátaim �bankós� játékosnak hívnak.Magyar-
ra fordítva ez azt jelenti, hogy komoly pénzek
forognakAlsónémedin. Szerencsére, mint azt a
címben már említettük, van úgy, hogy nem a
pénz nyer, bár ez a ritkábbik eset.
Alsónémedi�Ráckeve 1:1 (0:0)
Ráckeve: Bongó N., Németh F., Szöllõsi,

Lerner B., Kelemen G., Bonhardt,
Gyurcsányi, Tóth J., Erdõs, Gáspár, Cser-
na. Csere: Tóth Á. (k), Varga G., Horváth
G., Kiss T., Kocsis Z. Góllövõ: Kiss T. Edzõ:
Pirisi Sándor.
Bongó Norbert már a harmadik percben le-

tette névjegyét, hiszen ziccert hárított. A haza-

iak letámadtak, és ezáltal fölényben is játszot-
tak. A 12. pecben viszont gólt szerezhettünk
volna, Cserna elfutása után, sajnos Gáspár kö-
zelrõl fölé lõtt. A 20. percben Cserna került ha-
talmas gólhelyzetbe, de elhibázta a lehetõséget.
A 24. percben Tóth J. szerezhetett volna gólt. A
42. percben Bongó ismét ziccert hárított. A 45.
percben Tóth J. megkoronázhatta volna az elsõ
játékrészt, de remek szólót követõen elhibázta a
befejezést. A második félidõ tulajdonképpen
hazai góllal indult, hiszen az 50. percben véde-
kezési figyelmetlenséget követõen a hazaiak
gólt szereztek (1:0). A 62. percben Cserna a so-
kadik lehetõségét hibázta el, de a 69. percben
már örülhettünk. Szöglet utánKiss bombázott a
léc alá (1:1). A 71. percbenBongó hatalmas ha-
zai gólhelyzetet hárított, az ellentámadásban vi-
szont Cserna újfent gólt szerezhetett volna.
Szöglet után Kiss T. fejelhetett, de sajnos kö-
zéprement a labda. A 76. percben Bongó ismét
ziccert hárított, de ezt követõen Erdõs, majd
Gáspár is megszerezhette volna a vezetést. Az
utolsó percekben beszorultunk, de védelmünk
remekül mûködött. A Ráckeve szervezetten,
idõnként hõsiesen küzdve, kellemes meglepe-
tésként pontot rabolt a sokkal esélyesebbnek
tartott Némeditõl. A konkrét helyzeteket tekint-
ve a Ráckeve közelebb állt a gyõzelemhez.
Ifjúsági csapatunk is elkezdte, értelemszerû-

en õk is Alsónémedin.
Alsónémedi�Ráckeve 2:2 (1:1)
Ráckeve: Tóth Á., Fábián, Tóth T., Szar-

ka Á., Birtha, Pirisi D., Szûcs M., Baranya,
Szadai L., Bajai, Dudás. Csere: Gergõ J. (k),
Horváth D., Soós, Moharos P., Marczin A.,
Varga B. Góllövõk: Dudás, Szûcs M. Edzõ:
Balczer Ambrus.
A Ráckeve 1:0-ról fordított 1:2-re, és biztos

gyõztesnek látszott, amikor is hosszabbításban
egygyermeteghibasorozat végén egyenlítettek a
hazaiak. Az eredmény így is dícséretes. Az aláb-
biakban ismertetjük a Ráckeve VAFC felnõtt és
ifjúsági csapatának hátralévõ õszi sorsolását.
09. 11. Gyál�Ráckeve 16:30
09. 18. Ráckeve�Kiskunlacháza 16:00
09. 26. Újhartyán�Ráckeve 16:00
10. 02. Ráckeve�Nagykáta 15:00
10. 10. Tápiószele�Ráckeve 15:00
10. 16. Ráckeve�Dömsöd 14:00
10. 23. Dány�Ráckeve 14:00
10. 30. Ráckeve�Bugyi 13:30
11. 06. Taksony�Ráckeve 13:30
11. 14. Hernád�Ráckeve 13:30
11. 20. Ráckeve�Szentmártonkáta13:00
Az ifjúsági csapatok mérkõzései a felnõtt

mérkõzés elõtt két órával elõbb kezdõdnek.
Losits János

U17 Labdarúgó Torna
Augusztus 3-8.

Ismétmegrendezésre került augusztus 3-a
és 8-a között a 30.Magyar Nemzetközi U17
Labdarúgó Torna, amelynek egyik helyszí-
nét Ráckeve biztosította a Sípos Ferenc
Sporttelepen.
A csapatok két csoportban kezdték meg a

küzdelmet a végsõ gyõzelemért.
A. csoport: Horvátország, Belgium, Ma-

gyarország, Írország
B. csoport: Izrael, Románia, Szerbia,

Csehország
Amérkõzések eredményei:
Augusztus 4., szerda:
Magyarország�Belgium 3:1 (Helyszín:

Telki)
Horvátország�Írország 0:1 (Helyszín:

Telki)
Izrael�Románia 1:2 (Helyszín: Ráckeve)
Csehország�Szerbia 2:1 (Helyszín: Albert-

irsa)
Augusztus 5., Csütörtök:
Magyarország�Írország 1:1 -11-esekkel
5:3 (Helyszín: Diósd)
Belgium�Horvátország 0:2 (Helyszín:

Telki)
Románia�Szerbia 1:1 -11-esekkel 5:3
(Helyszín: Ráckeve)
Izrael�Csehország 0:0 -11-esekkel 6:5
(Helyszín: Szigetszentmárton)
A csoportmérkõzések után az utolsó hely-

osztó mérkõzéseken a következõ eredmé-
nyek születtek:
7-8. helyért Belgium�Csehország 2:1

(Helyszín: Szigetszentmárton)
5-6. helyért Izrael�Horvátország 3:2

(Helyszín: Ráckeve)
3-4. helyért Szerbia�Írország 3:0 (Hely-

szín: Telki)
A Telkiben lejátszott döntõ mérkõzésen:

Magyarország�Románia 0:1
A 30. U17 Nemzetközi Labdarúgó Tor-

nát elsõ alkalommal Románia csapata
nyerte.
Magyarország 2. helyen végzett. Gratulá-

lunk!

A torna végsõ sorrendje tehát:
1. Románia
2. Magyarország
3. Szerbia
4. Írország
5. Izrael
6. Horvátország
7. Belgium
8. Csehország

Rékasy József
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A szénanátha és az asztma együtt még veszélyesebb
A szénanátha és az asztma gyakori együttes

elõfordulása fokozott veszélyt jelent az érintet-
tek számára. Sokszor azonban nem kerül idejé-
ben felismerésre, pedig a korai diagnózissal és
megfelelõ terápiaválasztással a két betegség
egyensúlyban tartható. Nemrégiben neves nem-
zetközi szakemberek létrehozták az egyidõben
fellépõ asztma és szénanátha (rinitisz) ellátását
szolgáló szövetséget, a CARMA-t, amely világ-
méretû kampányt indít, hogy elõsegítse mind-
azok felkutatását és korszerû kezelését, akiknél
együttesen jelentkezik a két kór.

Azépp szezonjában lévõ szénanátha és az aszt-
ma valóban szoros összefüggésben áll egymás-
sal � mondja dr. Gálffy Gabriella, a Semmelweis
Egyetem Pulmonológiai Klinikájának adjunktusa.
� Ha az eleinte csak kisebb kellemetlenségeknek
látszó tüneteket: orrfolyást, orrdugulást, szemvisz-
ketést, tüsszögést kiváltó szénanátha tartósan
fennáll anélkül, hogy kezelnék, nagy eséllyel
alakulhat ki asztma. Ugyanakkor az asztmások
akár 80%-ának van szénanáthája is. Ha a két

betegség együtt jelentkezik, a rinitisz jelentõsen
ronthatja a beteg asztmáját.

Mindkét betegségnél légutaink valamely része
kerül folyamatos gyulladásba allergiás alapon: a
szénanáthánál a felsõ légutak, az asztmánál a hör-
gõk. Közösek az allergiás reakciót kiváltó ténye-
zõk és a gyulladáskeltõ anyagok, köztük pl. az ún.
leukotriének jelenléte. Amennyiben az említett
szénanáthás panaszok zavarják a munkavégzést és
a szabadidõs tevékenységet, különösen, ha köhö-
gés és nehézlégzés is jelentkezik, feltétlenül orvos-
hoz kell fordulni. Egyrészt kezelni kell a szénanát-
hát, másrészt ki kell vizsgálni, hogy a rinitisz mel-
lett nincs-e már kialakult asztma. Ehhez háziorvosi
beutalóval allergológus, felnõtt- vagy gyermektü-
dõgyógyász szakorvosi vizsgálat szükséges. Nem
véletlen, hogy aCARMAcélkitûzései között külön
kiemeli, hogy a rinitiszes betegek kezelésekor ru-
tinszerûen el kellene végezni az alsó légúti tünetek
értékelését, az asztma diagnosztizálását vagy kizá-
rását.

Az asztmás betegeknek pedig figyelniük kell ar-

ra, hogy a szokásos asztmás panaszai romlanak-e
az allergiaszezonban, illetve észlelik-e magukon a
szénanátha tipikus tüneteit. Ha igen, ezt feltétlenül
jeleznie kell tüdõgyógyász vagy allergológus szak-
orvosnak. A két betegség együttes jelenlétekor
ugyanis az asztma csak akkor tartható egyen-
súlyban, ha egyúttal a szénanáthát is kezelik.

A szénanátha és asztma együttes elõfordulása-
kor a kezelés célja a közös légúti gyulladás egyide-
jû csökkentése. Rendelkezésre áll olyan hormon-
mentes tabletta, mely egyszerre hat mindkét beteg-
ségre, gátolva a mindkettõben szerepet játszó leu-
kotriéneket. Egyszerre ad jobb asztmakontrollt, és
hatásosan javítja a szénanátha tüneteit is, így alkal-
mazása egyszerûbbé teszi a két betegség karbantar-
tását. Szakorvosi javaslat alapján a társadalombiz-
tosítás által is támogatott.

Ne zárkózzon be szobájába a rosszabbodó tüne-
tekmiatt!Még élhet teljesebb életet. Kérdezzemeg
tüdõgyógyászát vagy allergológusát az asztma és a
szénanátha együttes, egyidejû kezelésének lehetõ-
ségérõl! Bariczki Erika

A böjt és a diéta nem fogyókúra!
Abban az esetben, ha hajlandóak vagyunk feladni rossz szokásainkat és

van akaraterõnk, kipróbálhatjuk a böjtöt, de NE keverjük össze a valódi fo-
gyókúrával.

A böjt nem fogyókúra. Néhány kilóval könnyebbek lehetünk ugyan a böjtölés
után, de ha kizárólag fogyni szeretnénk, inkább táplálkozzunk egészségesen és
mozogjunk. Az életmódváltást nem éppen böjttel érdemes kezdeni, sõt. A böjtö-
lõknek számolniuk kell azzal, hogy gyors eredményt érhetnek el ugyan, de készül-
jenek fel: az eltávozott kilók nagy része a böjt után vissza fog térni.

Aböjt csupánméregteleníti a szervezetet � és nem fogyókúra!
Jó pár kellemetlenség is kísérheti: kezdetben fejfájás, hányinger, ingerlékeny-

ség lehetnek a kísérõ jelenségek (a hosszabb böjtöknél néhány nap alatt elmúlik).
Mindenkinek az egyéni döntése, hogy sanyargatni szeretné-e magát. Ma már

létezik intelligensebb módja is a fogyásnak, mint a �koplalás�. Errõl bõvebben
írok a �MIÉRTnem sikerül Lefogynom?� c. könyvemben.

Komoly kockázata van bizonyos böjttípusoknak, fõleg betegségek esetén, ezért
ha valamilyen egészségügyi problémánk van, mindenképpen kérjük elõtte szak-
ember segítségét. Ha az életmódváltást tervezgetjük és ezentúl egészségesen sze-
retnék táplálkozni, illetve mozogni/sportolni, akkor pedig mindenképpen vegyük
igénybe egywellness tanácsadó segítségét, aki tanácsokkal láthat el bennünket.

Hakíváncsi vagymilyen az eredményes fogyókúra, ímenéhánykezdeti jó tanács:
Alakformálás Alapelvei:
1. Ne könnyebbek akarjunk lenni!
2. Testzsír arányunk csökkentésére törekedjünk!
3. Étkezzünk rendszeresen, tervezetten!
4. Tartózkodjunk a szélsõséges fogyókúráktól!
5. Kerüljük el az üres kalóriákat, a junk food-okat.
6. Kerüljük az egyszerû szénhidrátok fogyasztását!
7. Fogyasszunk egészséges olajokat!
8. Az egészséges ételeket se vigyük túlzásba.
9. Táplálkozzunk kevesebb kalóriát fogyasztva!
10. Fogyasszunk étrendkiegészítõket a �diétás� szerek, élénkítõk helyett!
11. Végezzünk zsírégetõ (aerob) testmozgást!
12. Az izomerõsítést ne hanyagoljuk el!

Gerbovics Péter
OnlineMarketingVállalkozó �
Tanácsadó, Életmód Tanácsadó

http://gerbovicspeter.hu/ Társad a Sikeredért

A migrén az agy szoftverhibája
AMagyar Fejfájás Társaság a napokban tartotta XVII. kong-

resszusát, melyen a szegedi Neurológiai Klinika munkacsoportjá-
nak kutatásai megerõsítették, hogy a migrént a központi ideg-
rendszer mûködészavara okozza. Egy referátum pedig felhívta a
figyelmet, hogy egyes migréntípusok fennállása esetén megnõ az
agyi érbetegségek, ill. a szív- és érrendszeri betegségek kockázata,
ami abból is adódhat, hogy a migrénesek jelentõs részének maga-
sabb a koleszterinszintje.
Dr. Ertsey Csaba neurológus, a Magyar Fejfájás Társaság el-

nöke elmondta, hogy hazánkban legalább egymillió ember szenved a
súlyos, sokszor akár elviselhetetlenül erõs fájdalommal együttjáró
migrénben, ami mind a munkavégzést, mind a legegyszerûbb hétköz-
napi teendõk elvégzését is gátolhatja.
Ez a különösen a nõket gyakran elérõ fejfájás-forma az agy, az ép

idegrendszer mûködészavara következtében alakul ki, mintegy annak
�szoftverhibája�. Egyénenként változó rendszerességgel lép fel, so-
kaknál havonta többször is.Ajánlatosminél elõbb kideríteni, hogy a
sûrû fejfájás valamilyen más betegség kísérõtünete-e, vagy pedig
az önálló fejfájás-betegségek egyike. Ezek közül � súlyosságát és
elõfordulási gyakoriságát tekintve � a többnyire féloldalon jelentkezõ,
lüktetõ, mozgásra fokozódó, esetleg hányingerrel, hányással, fény- és
hangérzékenységgel együtt járó migrén a legfontosabb. Kezeletlen
esetben 4 órától akár 3 teljes napig eltarthat. Érdemes felkeresni az or-
szágban mûködõ mintegy 30 fejfájás centrum valamelyikét a házior-
vos beutalójával. Itt neurológus szakorvosok � amigrén diagnózisának
felállítását követõen � hatékony rohamgyógyszert, azaz amármeglévõ
fejfájást megszüntetõ készítményt tudnak adni a betegnek. Ezt az õ ja-
vaslatukra késõbb a háziorvos is felírhatja. Azoknak, akiknél nagyon
sûrûn jelentkeznek amigrénes rohamok, ajánlottak amegelõzõ gyógy-
szerek is, illetve az olyan életmódbeli változtatások (ritmusos életvitel,
mozgás stb.), amelyek ugyancsak a rohamok számátmérséklik.
A Fejfájás Centrumok listája a www.fejfajas-tarsasag.hu

oldalon található.
További információ:Bariczki Erika
bariczki.erika@upcmail.hu, Tel.: 06-309-661-748
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Magánállatorvosi
ügyelet

2010. szeptember

2010. szeptember 4-5.

Dr.Mészáros János
Kiskunlacháza, Rózsa u. 5.
Tel.: 06-20-927-2366

2010. szeptember 11-12.

Ifj. Dr. FábiánMiklós
Kiskunlacháza, Báthory u. 8.
Tel.: 06-20-951-0507

2010. szeptember 18-19.

Dr. Guba Sándor
Szigetszentmárton, Bercsényi u. 8.
Tel.: 06-30-265-2515

2010. szeptember 25-26.

Dr. NagyZoltán
Dömsöd, Kossuth L. u. 95.
Tel.: 06-20-934-7625

Köszönet
Köszönetünket szeretnénk kifejezni Jónás

Péter vállalkozónak (JÓÉP Kft., Ráckeve),
azért, hogy az elhanyagolt Nepomuki János
utcát Ráckeve legszebb utcájává varázsolta
Ráckeve Város Önkormányzatának támo-
gatásával.

KovácsGábor
(Zeusz Étterem)

Köszönjük a
támogatást!

Köszönjük Gábor Róbert Úrnak �
GáborNyomda ésÖtlettár (Ráckeve, Kos-
suth L. u. 20.), hogy a �Jótékony majális
RagányRékának� rendezvényre több ezernyi
szórócédula és plakát ingyenes elkészítésével
önzetlen segítséget nyújtott, és ezzel járult
hozzá a jótékonysági est propagandájához.

NovákCsaba
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LAPZÁRTA!
ARáckevei Újság 2010.OKTÓBERI

SZÁMÁNAK lapzártája:

2010. szeptember 23., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok

feltétlenmegjelentetését!
A hirdetések valódiságáért felelôsséget

nem vállalunk!

E-MAILCÍMVÁLTOZÁS!

E-mail elérhetõségek: jreka@invitel.hu
rackeve@rackeve.hu
rujsag@invitel.hu

Kérjük írásaikat, cikkeiket,
információikat,

hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.

Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ

KKÖÖRR--TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.

AHálózatosTelevíziómûsoramindennap
17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés,
értékbecslés. �Keres-kínál� hirdetés
felvétele. Ozirisz fûtéstechnika. Cím:

Ráckeve, Móricz Zs. u. 13. (Földhivatallal
szemben az ügyvédi irodában).

Tel.: 06/24-517-335 v. 06-20-933-7966.
Nyitva: H-P: 8.00-16.00 óráig.
Szombat: 8.00-12.00 óráig.

***
KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok
javítása, felújítása. Cím: 2300 Ráckeve,
Gorkij u. 64. Telefon: 06-24-422-124

Mobiltel.: 06-30-328-7793
***

TÛZ- ÉS MUNKAVÉDELEM, VÍZ-
FÛTÉSSZERELÉS. Tel.: 06-24-485-338,

Mobil: 06-20-3700-358
***

AKCIÓSKÚTFÚRÁS. O/ 110-es
CSATORNACSÕVEL 3.000 Ft/fm.

Stégkészítés és felújítás! Tel.: 06-30-9640-485
***

Kerítésléc � farmerdeszka akácból
az ön által megadott méretre vágva.

Tel.: 06-30/915-0740
***

Borszõlõ eladó Ráckevén! Cserszegi fûsze-
res, Viktória, Kunleány, Kékfrankos. Érd.:
Varga 06-30/230-7698, 06-30/230-7699

***
58 éves (170 cm magas, 75 kg) nõ Pest

megyei társat keres. Rendezett anyagiakkal
rendelkezem. Dohányos, italozó kizárva.

Tel.: +36-30-5943-584.Hívható: 17órától 21-ig.
***

1 db új hordozható gyerekágy (utazó).
3 személyes wiking gumicsónak, motorral
(Mercury 50 cm3). Nagyteljesítményû
generátor, 20 órát volt használva.

Tel.: 06-24/422-578
***

Ráckeve belvárosában 3 üzlet kialakítására
alkalmas ház udvarral eladó. Ir. ár: 16,9
millió. Érd.: 06-20-2540-044-es telefonon

vagy www.gardenmaster@invitel.hu
***

Színházi nõi szabász méretes ruhakészítést
vállal. Alkalmi, estélyi ruhák, jelmezek

készítése esküvõre, szalagavatóra.
Elérhetõségek: Sietõ Csilla

Tel.: 06-30-314-1092
E-mail: sietocsilla@freemail.hu

***
Figyelem!! Sofõr és taxiszolgálat Ráckevén
és környékén! Igény szerint, éjjel-nappal

hívható! 06-20-594-52-57

APRÓHIRDETÉSEK

A Ránki György
Mûvészeti Iskolába
Pótbeíratkozás a

2010/2011-es tanévre

2010. szeptember 02. (csütörtök)
szeptember 06. (hétfõ)
szeptember 07. (kedd):

15.00�18.00 óráig
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www.doornyelviskola.hu

NNyyeellvvttaannffoollyyaammookk

szeptemberi beíratkozás
angol, német, francia, olasz, spanyol

Jelentkezés, érdeklõdés telefonon:

06-20-314-1111, Dobos Tibor

Megbeszélés: szeptember 7.
kedd 17.00 órakor

DDooooRR NNyyeellvviisskkoollaa

RRáácckkeevvee,, 
KKoossssuutthh LL.. uu.. 1122..

� Könyvelés,
� Könyvvizsgálat,
� Igazságügyi adó- és könyvszakértés,
� Szja bevallások készítése,
� Õstermelõi adatszolgáltatás, adóbevallások,
� Bérszámfejtés,
� Cégalapítás,
� Átvilágítások, szakmai tanácsadás.

Kedvezményes árakkal, felkészült szakemberekkel várjuk
Önöket.

Mottónk:
�Minden ismeret kútfeje a tapasztalás� � Kölcsey Ferenc

IIrrooddááiinnkk mmeeggttaalláállhhaattóókk::
2330 Dunaharaszti, Domb utca 8. � központ
2338 Áporka, Petõfi Sándor utca 50.
1195 Budapest, Üllõi út 262.

EElléérrhheettõõssééggeekk::
www.schafferkft.hu
schoffer@pannongsm.hu
Tel.: 06/20-973-1202

Köszönöm!
Szeretnék köszönetet mondani

az összegyûlt nagy számú ajánlószelvényért
minden kedves ráckevei polgárnak,

aki megtisztelt bizalmával és szeretné,
hogy polgármesterként továbbra is

a város érdekét szolgáljam.
Dr. Dávid László

Köszönet!
AVárosfejlesztési, Üzemeltetési ésMezõgazdasági
Bizottság Elnökeként szeretnémmegköszönni a

bizottsági tagoknak, Polgármesteri Hivatal vezetõinek,
munkatársainak, intézményvezetõknek, valamint
mindazoknak, akik segítették a Bizottság négyéves
munkáját, megteremtve ezáltal a biztos hátteret a

képviselõ-testület felelõs döntéseihez.
Agócs Zoltán

elnök
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PPEEKK  pp rr oo gg rr aammookk  PPEEKK  

ELADÓ!
Ráckevén a Peregi Dunasor 34. szám
alatt, a Dunától 100 méterre 1 db
51 m2-es családi ház + 15 m2-es terasszal,
300 m2-es kertrésszel.
Irányár: 14,5 MFt.

Érdeklõdni:
06-30-9843-307
Horváth Gyula

Almavásár a
gyümölcsösben

Szigetbecse ésMakád
közötti útmellett

szeptember 11-tõl október 10-ig
minden nap 9-16 óráig.

Széles fajtaválaszték õszi és téli almákból.
Tel.: 06-30-94-43-526

Képek az augusztusi
Péntek Esti Korzó
programjaiból

Fotók: DarabontMária
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Tisztelt ráckevei Választópolgárok!
Budapesten születtem1967-ben.Általános iskolába és gimnáziumbaRáckevén jártam.Érettségi után a

szegedi Juhász Gyula Tanárképzõ Fõiskola magyar-történelem szakán végeztem, és 1994 óta az Árpád
FejedelemÁltalános Iskolában tanítok.
Az oktatás színvonalának emelése érdekében 2008-ban elvégeztem az ELTE bölcsészkarán a magyar

kiegészítõ szakot, jelenleg pedig a Mûszaki Egyetemen tanulok, pedagógus szakvizsgát szeretnék tenni.
Férjezett vagyok és egy leánygyermek édesanyja.
Egy új feladat felvállalására készülök: szeretnék hozzájárulni Ráckeve város fejlõdéséhez, fejlesztésé-

hez. Munkám során sok tapasztalatot gyûjtöttem, megismertem az embereket és a környezetemet érintõ
problémákat, elgondolkodtam azokmegoldási lehetõségein.
Ezért határoztam el, hogy az õszi önkormányzati választáson független képviselõként indulok. Hang-

súlyozni szeretném, hogy független jelöltként indulok, egyik párt felé sem vagyok elkötelezve, a jó ötle-
tek, javaslatok támogatója vagyok. Képviselõként arra szeretnék törekedni, hogy minden döntést, ami a

testületi üléseken születik körültekintõen, s jól átgondolva hozzunk meg. Szükségesnek tartom a széleskörû eszmecserét, kommunikációt a
ráckevei polgárokkal, hogy nyitott ajtót találjanak a problémájuk közlése során. Szeretném, ha Ráckevén egyre többen kapcsolódnának be a
közösségi életbe, ahol egymásra találhatnak a hasonló érdeklõdésû emberek.
Van néhány égetõ feladat: Ráckeve úthálózatának fejlesztése, az Árpád Fejedelem Általános Iskola épületének felújítása, korszerûsítése.

Az iskola épülete az elodázott felújításokmiatt egyre romlik, és ez az ott tanuló gyerekek komfortérzetét bántja. Ez a hosszú évek óta fennál-
ló probléma sajnos egyetlen képviselõ-testületet sem indított el a cselekvés útján az elmúlt 14 évben. Szeretném elérni, hogy városunk �
gazdasági erejéhezmérten �magas szinten foglalkozzon ezekkel a területekkel.
Zárásként meg kell jegyezzem, ezen tervekmegvalósításáhozmindenkire szükség lesz, és nemmegymajdmáról holnapra, de hiszek ben-

ne, hogy a közösség és az összefogás, a jóakarat és a tenni akarásmeghozzamajd gyümölcsét!
Tisztelettel kéremRáckeve város Választópolgárait, hogy tiszteljenekmeg bizalmukkal és segítsenek szavazataikkal!

Matics Istvánné
�Inci néni�

Tisztelt
Ráckeveiek!

Októberben az önkor-
mányzati választáson
független képviselõként
szeretnék indulni. 1956-
ban születtem, és azóta
Ráckevén élek.

Ezidáig 5 évet általá-
nos iskolában, 22 évet

pedig középiskolában tanítottammatematikát. 3 éve pedig
a Szent Imre Katolikus Általános Iskolában felvételi elõ-
készítõt tartok.

Megválasztásom esetén a több mint két évtizedes és so-
koldalú pedagógiai munkám szakmai tapasztalatait aján-
lom fel Önöknek az oktatási és ifjúsági munka területén.

Feith János
képviselõjelölt

Születésem óta Ráckevén élek, ahol az
általános iskolába és a gimnáziumba is
jártam. Földrajz-rajz szakos tanárként a
szegedi Juhász Gyula Tanárképzõ Fõis-
kolán, majd a Képzõmûvészeti Egyetem
tanári szakán végeztem. Évekig tanítot-
tam a ráckevei Általános Iskolában és az
Ady Endre Gimnáziumban. Mûvészdip-
lomát késõbb aKépzõmûvészeti Egyetem
festõ-restaurátor szakán szereztem. Jelen-

leg az Árpád Múzeumban dolgozom, a restaurálás mellett kiállítá-
sok, kulturális programok szervezésében is részt veszek. Pedagógiai
munkámat a Ránki György és Volly István Mûvészeti Iskolákban
folytatom a tûzzománc tanszak mûvészeti oktatójaként. Mindkét
mûhely országos sikerekkel büszkélkedhet. Eddigi munkámért a
város Önkormányzatának Képviselõ-testülete 2007-ben Közmûve-
lõdési Díj kitüntetésben, az elmúlt tanévben pedig a Ránki György
AMI pedagógiai munkámért Ránki-díj elismerésben részesített.
Ráckeve jövõjét épített és természeti örökségében, kulturális érté-

keiben látom. Szeretném, ha a civil lakosság értené és érezné, hogy
mekkora érték a Duna, mely biztosíthatná a térség gazdasági fellen-
dülését. Ennek érdekében az oktatás részévé kellene tenni a víz
megismerését, lehetõségeinek kihasználását. Ahhoz, hogy a város
magáénak érezze a folyót minden ráckevei lakos számára teret kell
biztosítani.

Fodor Piroska
független képviselõjelölt

f k t hi d té



2010. szeptember 35

SZADAI JÓZSEF

FÜGGETLEN
POLGÁRMESTERJELÖLT

EGYÜTT
RÁCKEVÉÉRT!

KÖSZÖNÖM
A

TÖBBSZÁZ
AJÁNLÓSZELVÉNYT!
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Dr. Nagy Klára vagyok, tõsgyökeres ráckevei családból
származom.AzÁrpád FejedelemÁltalános Iskolában pedagó-
gusként dolgozom. Nagyon fontosnak tartom, hogy az ember
olyan környezetben élhessen, amelyhez kötõdik, ami fontos
számára. Városunk fejlõdése érdekében a foglalkoztatottság
növelése kell, hogy célunk legyen.

Szeretném, ha Ráckeve továbbra is egy olyan kisváros ma-
radjon, ahol az emberek szívesenélnek.AKereszténydemokrata
Néppárt részletes programját külön szórólapon közli.

Tisztelt Választópolgárok!
Dr.Haraszti Lajos vagyok, 33 éves, egymásfél éves kisfiú

boldog édesapja.
Ráckevén jártam általános iskolába, gimnáziumba, 2000-

ben a Pázmány Péter Katolikus Egyetem Jog ésÁllamtudomá-
nyi Karán szerezem jogi diplomát. Rövid idõtõl eltekintve
mindig Ráckevén is dolgoztam és dolgozomma is.

Ügyvédként tevékenykedem dr. Fodor Cecíliával közös
családi irodánkban. Ügyvédi munkám mellett hosszabb ideig
dolgoztam Szigetújfalu Község és Áporka Község Polgármes-

teri Hivatalában jogi munkakörben tanácsadóként, így rendelkezem jelentõs ön-
kormányzati tapasztalattal.

Mindig a jobboldal elkötelezett híve voltamés vagyok.AFidelitas közös rácke-
vei és kiskunlacházi szervezetének alapító tagja és elsõ elnöke voltam.A legutóbbi
két országgyûlési választás alkalmával Pánczél Károly képviselõ úr engem dele-
gált a 13. sz. egyéni választókerület Választási Bizottságába.

Számomra sokat jelent a sport, hosszú ideje rendszeresenkajakozokés lovagolok.
Úgy érzem,most jött el annak az ideje, hogy én is tenni tudok Ráckevéért.
Én a képviselõi munkát szolgálatnak tartom, megválasztásom esetén arra tö-

rekszem, hogymegfeleljek a képviselõi esküben foglaltaknak. Célom, hogy a régi
ráckevei családok vállalkozásai ismét Ráckevén mûködjenek és ne a szomszédos
településeken. Ha elnyerem a választópolgárok bizalmát, arra törekszem, hogy a

város közéletében a folyamatosság biztosítva legyen, a megkezdett beruházások
jó minõségben befejezésre kerüljenek és a tömegsport is elnyerje az õt megilletõ
helyet a város életében. Ezúton is köszönetetmondokmindazoknak, akik a kopog-
tató cédulájukkal megtiszteltek. A Kereszténydemokrata Néppárt részletes prog-
ramját külön szórólapon közli.

Simsik Zsuzsanna vagyok. Születésem óta élek Ráckevén,
ahol alap- és középfokú tanulmányaimat is végeztem. Fel-
sõfokú tanulmányaim elvégzése után a Thúty József Általános
Iskolában tanítottam, jelenleg a szigethalmi Szent István
Általános Iskola igazgatójaként dolgozom.Mindig elkötelezett
voltam városom, és hivatásom iránt. Négy évig a
MÛVELÕDÉSI OKTATÁSI SPORT ÉS IFJÚSÁGI
BIZOTTSÁG alelnökeként, és a SPORT munkacsoport
vezetõjeként a közoktatás, a kultúra és a sport területén mega-

lapozott döntésekmeghozatalát segítettem elõ.A ráckevei sportélet színesítésében
részt vállalva családi futónapokat szerveztem, valamint a Kihívás napjának
megszervezését koordináltam, aminek eredményeként városunk elnyerte aLEG-
SPORTOSABB TELEPÜLÉS DÍJÁT. Ezt a szakmai munkát szeretném foly-
tatni a jövõben is. A pedagóguspálya számomra hivatás, ezért képviselõi munká-
mon keresztül, szakmai tudásommal kívánom megalapozni, átadni a jövõ nem-
zedékénekmindazt, amiben hiszek, és ami életemben vezérel:

�Egy nemzet felemelkedését, csak színvonalas oktatással, és szilárd erkölcsön
alapuló neveléssel lehet megvalósítani.�

AKereszténydemokrata Néppárt részletes programját külön szórólapon közli.
Közlemény

A Kereszténydemokrata Néppárt Ráckevei Szervezete közli a
Tisztelt Választópolgárokkal, hogy dr. Semjén Zsolt Országos
Elnök Úr és Õry Zsolt Pest Megyei Elnök által adott meghatal-
mazások szerint jelöltjeik, akiknek jelölése a párt határozatán ala-
pul: dr. Haraszti Lajos, dr. NagyKlára és Simsik Zsuzsanna.

KereszténydemokrataNéppárt Ráckevei Szervezete

A Kereszténydemokrata Néppárt Képviselõjelöltjei
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A Sikeres Ráckevéért!

Horváth Attila
független polgármesterjelölt

Bõcze Bernadett
független képviselõjelölt

Szanyó István Mihály
független képviselõjelölt

Kiss László Zsolt
képviselõjelölt (MSZP)

Papp Gergely
képviselõjelölt (MSZP)

Információs vonal: +36-20-560-4954
E-mail: rackeve.valasztas.2010@gmail.com

www.twitter.com/rackeve2010
rackeve2010.blog.hu

www.rackeve.org

EGYÜTT A SIKEREINKÉRT, EGYÜTT EGY SIKERES RÁCKEVÉÉRT!

Kovács Gyula
képviselõjelölt (MSZP)

Bukovszky István
képviselõjelölt (MSZP)


